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Začína sa nový školský rok 2023/2024.
V septembri Mesto Senec otvorilo 13 prváckych tried pre 317 žiakov.

Seneckí skauti sa vrátili 
z Jamboree v Južnej Kórei. Čo 
všetko zažili?
(str. 12)

Maťo Homola je najúspešnejším 
slovenským automobilovým 
pretekárom.
(str. 18-19)

Aká bola filmová sezóna 
v seneckom Parku oddychu 
– amfiteátri?
(str. 21)

Pozvánka na zasadnutie
Mestského zastupiteľstva v Senci  
19. september 2023 o 9:00 v Hoteli Senec

Materiály na zasadnutie sa zverejňujú 
na www.senec.sk a zasadnutie sa bude 
online vysielať na www.zastupitelstvo.sk

Mesto vyhlasuje súťaž 
grafických návrhov na vstupy 
do Senca
Mesto chce zachovať existujúce vežovité stavby v  páre 
– pylóny pri  vstupoch do  mesta od  Veľkého Bielu  
a od Blatného, ktoré však treba obnoviť a zjednotiť s plá-
novanými novými od Pezinka a od kruhovej križovatky 
Šamorínska. 

Do  súťaže grafických návrhov sa môže zapojiť kaž-
dý od  žiaka základnej školy až po  umelca v  oblasti 
sochárstva.

Každý z navrhovaných pylónov by mal obsahovať ná-
zov a erb mesta a vystihovať cestovný ruch v meste Se-
nec. Pri návrhu existujúcich pylónov treba zohľadniť ich 
polohu a zachovať pôvodnú nosnú konštrukciu. 

Súčasťou návrhu by malo byť aj blízke okolie asi  
2 metre od objektu na každú stranu (ohrádka, kvetinová 
výsadba, a pod.).
Vaše návrhy posielajte na adresu suplatar@senec.sk 
do 30.10.2023.

Mesto Senec zriadi pracovnú skupinu, ktorá z doruče-
ných návrhov vyberie 3-5 najlepších. V 2. kole o víťazovi 
rozhodne verejnosť svojím hlasovaním.

Autor víťazného návrhu získa finančnú odmenu 500€,  
autor na 2. mieste odmenu 300€ a na 3. mieste 100€.

Následne sa spracuje dokumentácia k víťaznému návr-
hu, ktorá bude podkladom pre realizáciu.

Chcete ovplyvniť to, ako naše mesto vyzerá? Využite 
príležitosť a zapojte sa do súťaže grafických návrhov!
Mestský úrad v Senci

N A Š E  M E S T O  v á s
p o t r e b u j e !

h l a s u j t e  n a

z a p o j t e  s a  a  h r a j t e
k a u f l a n d p a r k . s k

a ž  o  3 0  s m a r t f ó n o v

h l a s u j t e  Z a
k  p a r k
v  3 .  r o č n í k u
p r o j e k t u  a  m a j t e
h o  n a  s k o k

Chceli by ste v Senci nový priestor 
na voľnočasové aktivity?

Streetball, pingpong, workoutová zóna, priestor pre skejtbordy a kolobež-
ky alebo lezecká stena? To všetko môžeme mať v K Parku na severe Slneč-
ných jazier!
Zabojujme spolu hlasovaním o K Park na www.kauflandpark.sk
Hlasuje sa od 17. 8. do 20. 9. 2023! Môžeme hlasovať každý deň a bojovať 
v konkurencii podobne veľkých miest.
Mestský úrad v Senci
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Mgr. Peter Príbelský
1. Úspešné ukončenie tvorby nového 
územného plánu a nakoľko sa nový 
územný plán obstarával neprime-
rane dlhý čas, následne aj započatie 
jeho aktualizácie v súlade so súčasný-
mi potrebami mesta a očakávaniami 
jeho obyvateľov.
Zásadný posun v plánovaných projek-
toch sociálnej občianskej vybavenosti – poliklinika, škola.
Zlepšenie organizácie dopravy a parkovania v meste, podpora 
športu a športových možností pre obyvateľov. 

2. Konštruktívnym, vecným a pozitívnym prístupom opretým 
o profesijné skúsenosti. 

3. Fungovanie mestského zastupiteľstva hodnotím zatiaľ pozi-
tívne, som príjemne prekvapený z doposiaľ celkom koopera-
tívnej, férovej atmosféry, oceňujem tiež kvalitné moderovanie 
zasadnutí.

Predstavujeme poslancov MsZ v Senci.
Položili sme im všetkým tieto 3 otázky:

1. Aké sú Vaše priority vo volebnom období 2022-2026?
2. V čom chcete byť prínosom pre mesto Senec ako poslanec?

3. Ako hodnotíte fungovanie MsZ v Senci?

Ing. arch. Richard Pauer
1. Toto volebné obdobie sa chcem ve-
novať riešeniam vnútroblokov na síd-
liskách. Úpravami spevnených plôch, 
revitalizáciou zelene, doplnením 
a modernizáciou mobiliáru zatraktív-
niť tieto verejné priestory. Samozrej-
me podľa finančných možností mes-
ta. Vybudovaním mestských studní 
na sídliskách zabezpečiť pravidelné zavlažovanie zelene.

2. Ako architekt si tieto priestory zanalyzujem, urobím prvot-
né návrhy, aby boli úvodné podklady na  ďalšie konzultácie 
a diskusie.

3. Myslím si, že zastupiteľstvo v tomto zložení je konštruktívne 
a verím, že všetky rozhodnutia budú pozitívne pre Senec. Ve-
rím, že sa podarí urobiť čo najviac.

Ing. Róbert Podolský
1. Aby Slnečné jazerá zostali v  silnej 
konkurencii novovybudovaných aqu-
aparkov, wellness centier a  kúpalísk 
naďalej vyhľadávaným rekreačným 
strediskom a  slúžili nielen cudzím 
návštevníkom, ale hlavne Senčanom 
a boli dôstojným miestom pre kultú-
ru, šport, rekreáciu a  oddych. Určite 
podporím urýchlené vybudovanie novej základnej školy a re-
konštrukciu polikliniky.

2. Ako dlhoročný riaditeľ SCR Senec poznám problematiku Sl-
nečných jazier a mojou prioritou vo  funkcii poslanca MsZ je 
vyriešenie najakútnejších problémov areálu – zlepšenie kvali-
ty a čistoty vody Slnečných jazier, bezpečnosti, parkovania, do-
pravy nielen v areáli ale aj v priľahlých uliciach.

3. Predpokladom pre plodné a efektívne rokovania MsZ je pre-
rokovanie problematiky v  komisiách a kluboch pred zasadnu-
tím MsZ, čo sa podľa mojich informácií aj deje a je úplne zby-
točné, veľakrát zdĺhavé a teatrálne účinkovanie poniektorých 
poslancov, keď sa zapnú kamery a mikrofóny...

Ing. Ján Pullman
1. Ako vyštudovaný ekonóm a  informa-
tik sú mojimi prioritami financie, školstvo 
a  mládež, IT, doprava, moderná zdravot-
ná starostlivosť, kultúra a  tradície, šport, 
zeleň a čistý vzduch. Budem veľmi rád, ak 
v  roku 2026 budeme mať mesto so  zdra-
vými financiami, optimálne nastavenými 
miestnymi daňami a poplatkami, s novou 
školou a  školami, ktoré budú vyučovať podľa nového vzdelávacieho 
programu, s novým územným plánom reagujúcim na klimatickú krízu. 

2. Ešte ako neposlanec som pozorne sledoval, ako mesto fungu-
je. Mám veľa nápadov, ako život v Senci zlepšiť, ako komunikovať 
s obyvateľmi, ako pomôcť tým, ktorí pomoc potrebujú. Myslím, že 
sa mi darí byť aktívnym poslancom, prichádzajúcim s  nápadmi 
a novými myšlienkami s cieľom zmeniť zaužívané postupy a spô-
soby myslenia. Toto všetko si vyžaduje celý môj voľný čas, ktorý 
však rád pre Senec a bez nároku na poslaneckú odmenu obetujem.

3. Niekoľko rokov som sledoval priebeh zastupiteľstiev - nebolo to 
ani slušné a väčšinou ani odborné. Spolu s mojimi kolegami z klu-
bu PS Senec sa snažíme, aby zasadnutia prebiehali kultivovane. 
Veľa ľudí priebeh zastupiteľstva sleduje online a mnohí z nich nás 
za náš konštruktívny prístup oceňujú a ďakujú nám za normál-
nosť, slušnosť a odbornosť.
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Z činnosti Mestskej polície
• Hliadku MsP počas hliadkovej služby v areá-

li Slnečných jazier – sever v stanovom kempe 
pristavil občan, ktorý uviedol, že pred chvíľou 
mu boli zo stanu odcudzené rôzne veci a po-
písal osoby, ktoré sa skutku dopustili. Hliadka 
MsP odstavila služobné vozidlo a pešo pátrala 
po podozrivých osobách. V čase 00.25 hliadka 
MsP spozorovala na ihrisku muža a dve ženy, 
ktoré zodpovedali popisu. Išlo sa o M. B. z Veľ-
kého Grobu, P. M. z Pustých Úľan a A. B. z Veľ-
kého Grobu. Osoba A. B. sa ku krádeži vecí pri-
znala a  odcudzené veci hliadke MsP vydala. 
Lustráciou v ústrednej evidencii priestupkov 
sa zistilo, že menovaná bola v predchádzajú-
cich 12 mesiacoch za obdobný čin postihnutá 
a  týmto skutkom sa teda dopustila trestného 
činu krádeže. Bola odovzdaná príslušníkom 
OO PZ Senec.

• Hliadku MsP bola počas hliadkovej služby 
na  Trnavskej ulici zastavila neznáma osoba, 
ktorá uviedla, že pred chvíľou zrazila osobu 
na  prechode pre  chodcov. Príslušníci MsP sa 
okamžite presunuli k  zranenej osobe pôvo-
dom z  Ukrajiny, ktorá mala veľkú otvorenú 
ranu na  ľavom stehne a  bola v  šoku. Neod-
kladne jej poskytli prvú pomoc, obviazali jej 
nohu, aby zastavili krvácanie, následne zrane-
nú prikryli termo fóliou a snažili sa ju udržať 
pri vedomí až do príchodu záchrannej služby. 
Po vyšetrení bola okamžite prevezená do NsP 
Ružinov.  Prípad bol odovzdaný príslušníkovi 
ODI OR PZ Senec.

• Hliadka MsP počas hliadkovej služby na  Že-
lezničnej spozorovala 3 osoby, ktoré keď uvi-
deli hliadku, zrýchleným krokom sa presúva-
li k  železnici. Hliadka menovaných zastavi-
la a zistila, že osoby unikali preto, lebo majú  
u seba drogy a to pervitín a marihuanu, kto-
ré následne hliadke MsP dobrovoľne vyda-
li. Osoby mali aj dva bicykle, u ktorých bolo 
podozrenie, že pochádzajú z  krádeže. Išlo  
o J. G. z  Liptovských Beharoviec, A. C. z  Ga-
lanty a J. U. zo Senca. Menovaní boli odovzda-
ní príslušníkom OO PZ Senec pre podozrenie 
z drogovej trestnej činnosti. Bicykle boli oso-
bám odňaté.

• Telefonický oznam, že na Rybárskej občan pri-
chytil zlodeja, ktorý mu chcel ukradnúť auto, 
avšak z miesta utiekol. Hliadka MsP sa okam-
žite presunula na  predmetné miesto, kde 
od  oznamovateľa zistila popis osoby a  smer 
úteku. Na základe informácií hliadka MsP oso-
bu zadržala na pri križovatke ulíc SNP a Šte-
fánikova. Išlo o N. R. z Veľkého Bielu, ktorého 
odovzdali príslušníkom OO PZ Senec.

• Ďakujeme za  spoluprácu pozorným   
občanom.

     Mestská polícia

Od 1. októbra sa nesmie parkovať 
na chodníkoch. Ako si môžeme pomôcť?
Do 30. septembra je ešte podľa zákona 
o pravidlách cestnej premávky možné 
parkovať na okraji chodníka priľahlé-
ho k ceste, ak zostane voľná šírka naj-
menej 1,5 metra. 

Od 1. októbra nás však čaká veľká 
zmena. Vodiči už nebudú môcť zasta-
viť a stáť na chodníku.

Mesto a Mestská polícia musia ten-
to zákon rešpektovať a preto silno od-
porúčame všetkým, ktorí majú túto 
možnosť, aby:
• využívali garáže na parkovanie áut
• vyprázdnili garáže, ktoré zatiaľ vy-

užívajú na  iný účel (starý nábytok 
a  iné veci treba rozložiť na  dosky 
a  bezplatne ho môžete odovzdať 
na  2 zberných dvoroch v  Senci) 
a parkovali v nich svoje vozidlá

• upravili vjazdy do dvorov a samotné 

dvory tak, aby v  nich mohli zapar-
kovať svoje vozidlo (napríklad si 
na  trávniku urobiť dva parkovacie 
pásy dlažby...)

Inak si budú musieť hľadať alebo vy-
tvoriť náhradné parkovanie.

Mesto sa bude snažiť pomôcť nielen 
zbernými dvormi, ktoré sú občanom 
mesta Senec k dispozícii pri upratova-
ní v garážach či dvoroch, ale aj prípra-
vou náhradných dodatočných parko-
vacích miest. Nie je však možné vytvo-
riť ich všade a ani v takom počte, aby 
stačili všetkým, ktorých sa táto zmena 
v zákone dotkne.

Začnite riešiť túto zmenu v  záko-
ne čo najskôr, aby vás nezaskočilo,  
že od 1. októbra sa pravidlá parkova-
nia výrazne menia.
MO

30. septembra si nezabudnite 
občiansky preukaz!

Už 30. septembra budú voľby do Národ-
nej rady Slovenskej republiky. Voleb-
né miestnosti budú otvorené od  7:00 
do  22:00. Najdôležitejšie je, aby ste sa 
preukázali občianskym preukazom.

Volebné okrsky a volebné miestnos-
ti sa od ostatných volieb nezmenili, vo-
liči teda budú chodiť do tých istých vo-
lebných miestností ako pri Spojených 
voľbách. Zmena nastala len v okrs-
ku č. 16, kde je volebná miestnosť 
tento raz v Mestské múzeum – Tu-
reckom dome (vchod zozadu). Táto 
zmena sa týka ulíc: Dlhá, Agátová, Li-
pová, Jesenná, Zimná, Jarná, Lúčna, 
Brezová, Orechová, Ulica pri  včelári-
koch, Drozdia, Slávičia, Sovia, Vtáčia, 
Lastovičia, Holubia, Jastrabia, Vrabčia, 
Škovránčia, Slnečné jazerá.

Volič, ktorý nebude môcť voliť 
vo volebnom okrsku, v ktorého zozna-
me voličov je zapísaný, môže požiadať 
o vydanie hlasovacieho preukazu:
• osobne na  evidencii obyvateľstva 
do 29. septembra 2023 do 13:30 
• v listinnej forme alebo elektronic-
ky (e-mailom) najneskôr do 8. septem-
bra 2023 (poštová adresa na doručenie 
žiadosti je Mestský úrad, Mierové ná-
mestie č. 8, 903 01  Senec; elektronická 

adresa na doručenie žiadosti je poda-
telna@senec.sk;
• alebo prostredníctvom splnomoc-
nenej osoby najneskôr do 29. septem-
bra 2023 do 13:30.

Ak volič v  žiadosti zaslanej v  lis-
tinnej forme alebo elektronicky uvie-
dol, že hlasovací preukaz prevezme 
iná osoba, musí v  žiadosti uviesť jej 
meno, priezvisko a  číslo občianskeho 
preukazu. 

Volič môže požiadať zo  závažných, 
najmä zdravotných dôvodov, okrskovú 
volebnú komisiu o to, aby mohol hlaso-
vať mimo volebnej miestnosti, na-
príklad doma. Nahlasovať takéto prí-
pady je možné aj na evidencii obyvateľ-
stva telefonicky (02/20 205 119). Voleb-
ná okrsková komisia vyšle dvoch čle-
nov s prenosnou volebnou schránkou. 

Do 05. septembra 2023 je ter-
mín na  doručenie oznámenia o  čase 
a mieste konania volieb a zoznamu za-
registrovaných kandidátov. V prípade, 
ak vám takého oznámenie nebolo do-
ručené, môžete sa informovať na evi-
dencii obyvateľstva, či ste zapísaný 
v  zozname voličov a  v ktorom voleb-
nom okrsku.
Mestskú úrad v Senci
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Krajšie centrum a Sokolská ulica

Centrálna zóna
Po úspešnom ukončení verejného obsta-
rávania začala 26. júna realizácia projek-
tu Zlepšenie environmentálnych as-
pektov v  centrálnej zóne mesta Se-
nec. So  stavebnými prácami sa začalo 
v priestoroch okolo Mestského múzea a na 
detskom ihrisku medzi Mestským kultúr-
nym strediskom a  Lichnerovou ulicou. 
V  revitalizovanom území bude zahrnutá 
aj časť parkoviska za MsKS a zeleň na Ná-
mestí 1. mája popri hlavnej ceste. Mesto 
Senec získalo na  realizáciu projektu  ne-
návratný finančný príspevok v hodno-
te 452.944,80 eur. 

Zhotoviteľom diela je spoločnosť 
CS, s.r.o.  Celková cena diela je 422.467,91 
eur a  Mesto Senec bude projekt spolu- 
financovať 5% z celkových oprávnených 
nákladov.

Zariadenie staveniska je pri budove po-
likliniky na  Tureckej ulici, takže niektoré 
miesta na  parkovanie sú dočasne zruše-
né. Pri čistení a príprave priestorov posky-
tuje nevyhnutnú súčinnosť Útvar verejnej 
zelene, údržby a  čistenia mesta. Realizá-
tor stavebných prác a  zástupcovia Mesta 
Senec sa pravidelne stretávajú na kontrol-
ných dňoch, aby práce plynule napredova-
li. V záverečnej fáze projektu budú verejné 

priestranstvá doplnené o  novú výsadbu 
stromov, kríkov a  trvaliek. Okolie pódia 
na  námestí bude počas letných horúčav 
obyvateľom a  návštevníkom mesta sprí-
jemňovať vodná hmla.

Sokolská ulica
Začiatkom septembra budeme v  revita-
lizácii verejných priestranstiev pokračo-
vať na  Sokolskej ulici v  rámci úspešného 
projektu „Revitalizácia – Sokolská uli-
ca v Senci“, na ktorý mesto Senec zís-
kalo NFP vo výške 291.872,78 eur. Zho-
toviteľom diela je spoločnosť DUVYSTAV, 
s.r.o.Celková cena diela je 288.593,48 eur 

a spolufinancovanie Mesta Senec predsta-
vuje 5% z  celkových oprávnených výdav-
kov. Stavenisko bolo dodávateľovi odo-
vzdané 10. augusta a v súčasnosti prebieha 
nevyhnutná príprava pred začiatkom sa-
motných stavebných prác.

Oba projekty sú zamerané na  kom-
plexnú revitalizáciu verejných priestran-
stiev v  kontexte klimatických zmien, kto-
ré každoročne v  našom meste intenzívne 
pociťujeme. Dôraz sa kladie predovšetkým 
na zlepšenie hospodárenia s dažďovou vo-
dou, posilnenie biodiverzity a  ekologickej 
stability a v neposlednom rade aj zvýšenie 
atraktivity oboch lokalít. Finančné pro-
striedky na realizáciu uvedených pro-
jektov Mesto Senec získalo v rámci vý-
zvy IROP-PO7-SC73-2021-87 na podporu 
zelenej infraštruktúry a  regeneráciu 
vnútroblokov sídlisk, prioritná os 7 – 
REACT – EU Integrovaného regionálne-
ho operačného programu. 

Prosíme obyvateľov a  návštevníkov 
mesta o  zhovievavosť a  trpezlivosť. Po-
čas realizácie projektu sa nevyhneme ob-
medzeniam, ktoré revitalizácia verej-
ného priestranstva prinesie. Výsledkom 
však budú krásne a funkčné nové verejné 
priestory, ktoré prispejú k zlepšeniu kvali-
ty nášho života v meste.
Lenka Nižnanská, projektový manažér

Časť parku pri MsKS bude vyzerať inak. Foto: LN

Práce za Mestským múzeom. Foto: LN

Počas septembra sa začnú práce v tejto časti Sokolskej ulice. Foto: LN
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Prvé autobusové zastávky v meste prejdú obnovou 
Mesto Senec podalo žiadosť o  dotáciu 
z  BRDS 2023 poskytovanú Bratislavským 
samosprávnym krajom na projekt „Obno-
va verejnej infraštruktúry v Senci“ z oblas-
ti podpory Verejná infraštruktúra a život-
né prostredie, ktorá bola schválená.  

Hlavným cieľom projektu je podpo-
ra udržateľnej verejnej osobnej dopravy 
a  ochrany životného prostredia prostred-
níctvom obnovy autobusovej zastávky 
na  Bratislavskej ulici. Realizovaná bude 
výmena prístreška na strane ulice v sme-
re do Bratislavy, výmena lavičiek v oboch 
smeroch, nákup a  výsadba zelene v  kve-
tináčoch, osadenie cyklostojanov a  smet-
ných nádob. V  meste sa nachádza veľa 
prístreškov na  autobusových zastávkach 
v  horšom technickom stave, ale konkrét-
na realizácia tohto projektu bola zvolená 

práve na  Bratislavskej ulici z  dôvodu, že 
vo výzve na predkladanie žiadostí boli po-
skytovateľom dotácie BSK určené na  vý-
ber konkrétne vybrané lokality. Násled-
ne po  ukončení realizácie tohto projektu 
bude mesto postupne obnovovať aj ďalšie 
prístrešky na  autobusových zastávkach 
z rozpočtu mesta alebo sa bude uchádzať 

na ich revitalizáciu o dotáciu z externých 
zdrojov. Mesto Senec podporí prostredníc-
tvom tohto pilotného projektu udržateľnú 
mobilitu v meste, zmierni problémy spoje-
né s verejnou infraštruktúrou. Vytvorením 
atraktívneho verejného priestoru s prvka-
mi zelenej infraštruktúry sa zlepší adaptá-
cia na nepriaznivé dôsledky klímy.

Mesto Senec získalo dotáciu vo  výške 
9.067 eur z rozpočtu Bratislavského samo-
správneho kraja. Projekt bude zrealizova-
ný do konca novembra 2023.
Jana Babiaková, projektový manažér

Čo sa robilo v lete na školách?
Každý rok snažíme čo najlepšie využiť 
prázdniny na  to, aby sa v  areáloch a  bu-
dovách našich škôl spravilo čo najviac po-
trebných úprav práve v čase, keď sú trie-
dy na leto prázdne. Čo sme stihli tento rok?
ZŠ Mlynská  
• vyznačenie vonkajšieho športového 

ihriska – basketbal, volejbal,
• výmena podlahy v triede,
• geometrické zameranie areálu školy,
• oprava vodovodného potrubia.
ZŠ Tajovského  
• vyznačenie vonkajšieho športového 

ihriska – basketbal, volejbal,

• kúpa plynovej panvice do kuchyne,
• maľovanie školskej kuchyne,
• oprava vzduchotechniky v školskej 

kuchyni,
ZŠ s VJM A.M. Szencziho 
• výmena elektroinštalácie v školskej 

jedálni, 
• kúpa elektrickej pece trojrúrovej,
ZŠ Kysucká 
• čistenie únikového schodiska,
• zábrany proti holubom vonkajšieho 

únikového schodiska,
• maľovanie 1. poschodia,
• vybavenie IKT učebne, 

• kúpa interaktívnej display tabule,
MŠ s VJM A.M. Szencziho
• prístrešok pri vchode do jedálne,
MŠ Košická
• Maľovanie schodiska
SOŠ rekonštrukcia priestorov pre   
I. stupeň elokovaného pracoviska 
pre ZŠ J. G. Tajovského
• stavebné úpravy 4. poschodia – 5 tried, 

šatne, kabinety, 
• čistenie priestorov a zariadenie 

priestorov nábytkom, interaktívnymi 
tabuľami,

Útvar školstva a športu

Opravy cesty I/61 
Od augusta prebieha oprava cesty I/62 
a od   4. septembra by mali začať opravy 
na  ceste I/61. S  nimi budú súvisieť aj po-
trebné zmeny v organizácii dopravy. Tieto 
dočasné zmeny sú znázornené na prilože-
nom obrázku. 
Uvažovaný harmonogram:
1. úsek – Slovnaft – Tesco – 4.9.-12.9.2023
2. úsek – kostol – Billa –  25.9.-8.10.2023
3. úsek – okružná križovatka pri Bille – noč-
ne – 15.9.-17.9., náhradný termín 22.9.-24.9.
4. úsek – Billa – Tesco – úplná uzávierka 
– 12.9.-25.9.2023
5. úsek – Lidl – kostol – úplná uzávierka 
– 9.10.-27.10.2023
Mestský úrad v Senci

1:500

2 x A4

Vladislav Chlpek 

08/2023
realizačná

Ing. Adrián Líška

Výkres č.2Rozdelenie úseku č.2  rekonštrukcie cesty I/61 

IBC Projekt, s.r.o., Tallerova 4, 811 02 Bratislava

Objekt: Prenosné dopravné značenie   

Oprava vozoviek na ceste I/61  Senec
Časť:  Rekonštrukcia cesty I/61 v km 25,200 -27,120

Obchádzkové trasy pre príslušné úseky cesty 
I/61 počas prác. Zdroj: SSC a Doprastav
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Medziročné porovnanie 
triedenia odpadu v meste Senec 
za jún / júl

Zmesový komunálny odpad
2022 – 442,48 / 412,09 t
2023 – 427,06 / 398,31 t
Biologicky rozložiteľný odpad 
z kuchyne
2022 – 64,115 / 61,935 t
2023 – 62,50 / 53,51 t
Papier a lepenka
2022 – 36,60 / 46,71 t
2023 – 34,13 / 31,42 t
Plasty
2022 – 27,92 / 31,42 t
2023 – 22,99 / 30,49 t
Bioodpad – hnedé zberné nádoby
2022 – 138,08 / 107,8 t
2023 – 134,38 / 110,42 t

Ivica Gajdošová, referent odpadového hospodárstva

Získali sme príspevok 
za triedenie odpadov
Skvelá správa pre mesto! Začiatkom roka 
útvar projektového riadenia v  spoluprá-
ci s  referátom odpadového hospodárstva 
podal žiadosť o  nárokovateľný príspevok 
za triedenie komunálnych odpadov v mes-
te za rok 2022 a získal tak pre mesto príspe-
vok vo výške 70.912,72 €.

Tento príspevok má však zákonom 
presne stanovené možnosti použitia. Ke-
ďže sme ešte stále neprekročili hranicu 
60 % úrovne vytriedenia odpadov, vieme 
príspevok použiť len na  účely odpadové-
ho hospodárstva ako napr. na nákup tech-
nických prostriedkov, údržbu a nákup ná-
hradných dielov na technické prostriedky, 
na  vybudovanie uzamykateľných stojísk 
a podobne. 

Za účel použitia na  odpadové hospo-
dárstvo sa nepovažuje zníženie poplatku 
za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady.

Zákon č. 329/2018 Z. z. o  poplatkoch 
za uloženie odpadov umožňuje samosprá-
vam získať viacero príspevkov z  Enviro-
fondu. Mesto Senec môže v  zmysle tohto 
zákona požiadať o nasledovné príspevky:

1. príspevok za triedenie komunálnych 
odpadov – za rok 2022 poskytnutý príspe-
vok vo výške 70 912,72 €. Mesto Senec sa 
umiestnilo na 21. mieste z 1456 žiadateľov 
o príspevok.

2. príspevok za  triedenie kuchynské-
ho odpadu – žiadosť podaná a  čakáme 
na oznámenie o výške príspevku

3. príjem pre  obec, na  území ktorej 
sa nachádza skládka odpadov a  ktorej 
územím prechádza príjazdová účelová 

komunikácia – nárokovateľný príspevok, 
keď je skládka aktívna. Príjem sa vypočí-
ta ako súčin množstva všetkých uložených 
odpadov na skládke OO a sadzby z prílohy 
č. 4 nariadenia č. 330/2018, ktorým sa usta-
novuje výška sadzieb poplatkov za ulože-
nie odpadov a podrobnosti súvisiace s pre-
rozdeľovaním príjmov z poplatkov za ulo-
ženie odpadov. Pre rok 2022 a nasledujúce 
je výška sadzby 4 €/tona.
Ivica Gajdošová, referent odpadového hospodárstva

Boli sme sa pozrieť v bratislav-
skej spaľovni odpadov
V auguste navštívilo vedenie mesta a zod-
povední zamestnanci súvisiacich útvarov 
Zariadenie na  energetické využitie odpa-
dov (ZEVO), ktoré sa nachádza vo  Vlčom 
hrdle v  Bratislave, pretože sa pripravu-
jeme na  verejné obstarávanie na  odvoz 
a spracovanie komunálnych odpadov.

Dozvedeli sme sa, akým spôsobom sa 
dá energeticky zhodnotiť odpad. Vyrába 
sa z neho elektrická energia a dokonca sa 
využíva aj na vykurovanie časti hlavného 
mesta. Pracuje sa s  technológiami, ktoré 
zachytávajú všetky škodliviny. Dá sa pove-
dať, že po  najlepšej možnosti – netvorení 
odpadu – ide o ekologicky skutočne zaují-
mavý spôsob nakladania s odpadom, kto-
rý je oveľa šetrnejší pre životné prostredie 
ako v  súčasnosti, žiaľ, najviac využívané 
skládkovanie.

Treba pripomenúť, že v  spaľovni sa 
spracúva zmesový komunálny odpad, teda 
to, čo zostáva po vytriedení ostatných plas-
tov, papiera, skla... A aj po spálení odpadu 
sa z neho triedia ďalšie zložky ako naprí-
klad niektoré druhy kovov.

Zaujímalo nás aj dotrieďovanie už vy-
triedeného odpadu z  domácností a  pý-
tali sme sa na  najčastejšie chyby a  tiež 

na zmeny v systéme triedenia. Zaujímavos-
ťou napríklad je, že vrchnáky od PET fliaš 
sa vyrábajú z takmer rovnakého množstva 
materiálu ako celá fľaša a preto je dobré, 
že sa po novom z nich nedajú odmontovať 
úplne. Dajú sa tým pádom elegantne vy-
triediť aj s fľašou.
Martina Ostatníková

Blahoželáme víťazom 
súťaže o najkrajší balkón 
a predzáhradku 
Skrášľovať svoje okolie sa oplatí. Nielen, 
že máme krajší pocit, keď sme obklopení 
kvetmi a  zeleňou, polievaním pomáhame 
prírode, sadením kvetov zasa včelám... 

Tým, ktorí sa zapojili do  našej súťa-
že o  najkrajší balkón a  predzáhradku sa 
to oplatilo aj preto, že ste ich pochválili aj 
na našej stránke a víťazi získali poukážku 
na nákup v Plantago, s.r.o. v hodnote 100€.

Najkrajší balkón mala podľa hlasovania 
Silvia Strešňáková. Najkrajšiu predzáhrad-
ku mali dokonca dve dámy – Krisztína Kle-
novics Czére a Iveta Horáková. 

Víťazkám blahoželáme a  tešíme sa 
na  ďalšie krásne balkóny a  predzáhrad-
ky, ktorých šikovní majitelia sa prihlásia 
do súťaže o rok.
Útvar verejnej zelene a údržby mesta

Riadková inzercia
Ponúkam služby advokáta 
právne poradenstvo, zmlu-
vy, spoločnosti, zastupova-
nie, ochranné známky, dušev-
né vlastníctvo a iné. JUDr. Erik 
Špila, kontakty: 0944237985, 
info@akspila.com
20230602

V Zariadení na energetické využitie odpadov sme sa informovali, ako funguje.
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Šperky, hodinky

Krátka 4, Senec

Najkrajšie šperky v Senci

09-03

Ponuka práce 
do Trafiky v Senci

Letná brigáda na Slnečných jazerách

Ponúkame prácu dôchodcom, invalidným 
dôchodcom a študentom v Trafikách v Senci.

Nástup do práce od septembra 2023,  
resp. podľa dohody.

Kontakt, prípadne životopis nechajte v stánku 
alebo pošlite na mail:

 juraj.nadasky@centrum.cz / 0903 262 266
09-01

09-04

www.sencan.sk

09-02

09-05

09-06
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Letná environmentálna škola 2023 (LEŠ)
Viete, že hmyz má tri páry nôh a dva páry 
krídel? Viete, že sem patrí obrovské množ-
stvo druhov,  ktoré žijú v rôznom prostre-
dí? Deti, ktoré sa v posledných dňoch škol-
ského roka zúčastnili tohtoročnej Letnej 
environmentálnej školy s názvom „Čarov-
ný svet hmyzu“, toto všetko už vedia.

Náš program absolvovali žiaci 2. stup-
ňa ZŠ J. G. Tajovského, ale aj hostia z GAB 
Senec a SZŠ Kysucká 14. Dozvedeli sa veľa 
nového na prednáške RNDr. Rudolfa Masa-
roviča, PhD., z Prírodovedeckej fakulty UK 
v  Bratislave, po  ktorej nasledovala prak-
tická ukážka odchytu a určovania hmyzu 
na  školskom dvore. Svoje zručnosti si vy-
skúšali v školskej dielni pri stavaní hotelov 
pre hmyz, ale svoju tvorivosť mohli uplat-
niť aj pri výrobe modelov hmyzu z rôzne-
ho materiálu. Posledný deň sme vyrazili 
na exkurziu. Navštívili sme Včelársku pase-
ku v Kráľovej pri Senci, kde nás sprevádzal 

pán Rudolf Moravčík, a tiež Motýliu záhra-
du v Kostolnej pri Dunaji, kde sa nám ve-
noval pán Zoltán Velebný. 

Našej LEŠ sa každoročne zúčastňujú 
deti so záujmom o biológiu a sme radi, že 

máme možnosť ich záujem rozvíjať. Touto 
cestou sa chceme poďakovať zriaďovateľo-
vi za pomoc pri jej organizovaní.
Kolektív PK biológie, ZŠ J. G. Tajovského Senec

Spojenej škole je radosť pomáhať

Poďakovanie Nadačnému fondu 
TESCO
Vďaka opätovnej možnosti zapojiť sa 
do grantovej výzvy Nadačného fondu Tes-
co, pod  projektom „Vy rozhodujete, my 
pomáhame,“ sme získali finančnú pomoc 
v  hodnote 600 eur. Mohli sme tak zabez-
pečiť pre žiakov našej školy nákup veľké-
ho mobilného JBL reproduktora s  mikro-
fónom. Jeho zakúpenie sa niekomu môže 
zdať banálne, ale pre nás má naozaj veľký 
zmysel. Doteraz sme nemali možnosť zre-
teľne a  nahlas sa prihovárať žiakom, ro-
dičom, či zamestnancom školy počas rôz-
nych spoločenských alebo športových ak-
cií školy. Pomôže nám aj s hudbou na hodi-
nách hudobnej či telesnej výchovy. Všetky 
tieto činnosti budú tak pútavejšie.

Poďakovanie Mestu Senec
Tento rok sme boli opäť úspešní v granto-
vej výzve Mesta Senec. Náš projekt „Vese-
lým krokom po Senci“ získal finančnú do-
táciu 500 eur. Zo  získaných prostriedkov 
a  tiež spolufinancovania školou sme kú-
pili certifikované chodecké palice na  Se-
verskú chôdzu (Nordic Walking). Cieľovú 
skupinu projektu tvoria žiaci Spojenej ško-
ly s  mentálnym či iným pridruženým po-
stihnutím. Naši žiaci majú v obľube rôzne 
športovo-relaxačné aktivity. Severská chô-
dza im prinesie širšie možnosti edukácie 

na hodinách telesnej, športovej a zdravot-
nej výchovy a v záujmových krúžkoch, no 
prinesie aj im športové, zdravotné a emo-
cionálno-sociálne benefity a  zároveň im 
umožní spoznávať a  užívať si krásnu po-
lohu nášho mesta. Touto cestou by sme 
v mene našich žiakov radi poďakovali Mes-
tu Senec za finančné zabezpečenie projek-
tu a za možnosť zefektívniť a spestriť pod-
mienky vzdelávania na škole.
Žiaci a učiteľky Spojenej školy

Poďakovanie žiakov a učiteliek 
autistickej triedy
Naša trieda sa skladá z  5 žiakov, ktorým 
majitelia farmy Ludovika Nová Dedinka 

opäť umožnili stráviť deň plný zábavy a zá-
žitkov na ich farme. Poskytli nám bezplat-
ne svoj vzácny čas, vedomosti a  farmu. 
Sme im naozaj úprimne vďační. Užili sme 
si spoločný pobyt vonku v prírode so zvie-
ratkami a srdečne ďakujeme Katke aj Šte-
vovi Baloghovým za ochotu a spoločnosť.

Rovnako srdečne ďakujeme Ivanke 
Dubajovej a  jej psíkovi Diegovi. Pravidel-
ne k  nám prichádzajú na  canisterapeu-
tický krúžok. Nezištne nám venovali svoj 
čas a robili nám veľkú radosť. Pozvali nás 
na exkurziu do novovznikajúceho registro-
vaného sociálneho podniku Medovníkový 
domček v Blatnom, v ktorom sa vyrábajú 
tie najlepšie a najkrajšie medovníčky. Bol 
to krásny deň plný zaujímavých zážitkov.
Miuška, Samko, Sebík, Miško, Martinko, pani asis-
tentka Lenka, pani vychovávateľka Silvia a pani 
učiteľka Milica
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www.goldie.sk
www.goldiediamonds.sk

Obchod 
s tými najkrajšími šperkami 

Lichnerova 35, 903 01 Senec

 
09-07

PPlláávvaanniiee  aa  kkuurrzzyyPlávanie a kurzy

09-08

Oslava, konferencia alebo svadba? 
Pre nás žiaden problém!
Skupina hotelov Grand Rezort Senec 
ponúka klientom nezabudnuteľný zážitok.

GRAND REZORT SENEC

PREČO PRÁVE MY?
kvalitný personál - individuálny prístup
4 miestnosti - kapacita sedenia až 290 osôb
ubytovanie až 420 osôb - letná terasa
súkromná pláž

Tešíme sa na Vašu návštevu.
+421 910 807 031, rezervacie@hotelzatoka.eu

www.hotelzatoka.sk

senčannoviny.indd   1senčannoviny.indd   1 18/01/2023   13:21:4518/01/2023   13:21:45
09-09
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Musíme deti naozaj vypočuť
Monika Škovránková po  38 rokoch práce 
vychovávateľky na  ZŠ Tajovského odišla 
pred prázdninami do  dôchodku. Na  škol-
skom dvore ste ju mohli vždy vidieť ako tú 
aktívnu pani vychovávateľku, ktorá nesedí 
na lavičke, ale má prehľad o všetkých svo-
jich žiakoch. Odchádzalo sa jej ťažko, lebo 
svoje zamestnanie vníma ako povolanie, 
ale presviedčala ju rodina a čiastočne vek. 

„Iba život, ktorý žijeme pre ostatných, stojí 
za to.“ Albert Einstein.

Bola si aj ty tým dievčatkom, ktoré 
vždy chcelo byť pani učiteľkou?
Vôbec nie. Chcela som byť sochárkou. Pri-
jali ma ŠUP-ku, ale až po pol roku. Bolo 
tam veľa protekčných študentov. Bola 
som nešťastná, pretože ma pripravoval 
Tibor Bártfay a to bola top príprava. Tak 
som išla na inú školu, ktorú som dokonči-
la a po sochárstve sa zaprášilo. Prišli deti 
a dostala som ponuku na ZŠ Tajovského 
pracovať ako vychovávateľka. Dcéra Zuz-
ka išla do prvej triedy a tak mi to prišlo 
ako dobré riešenie. Nemala som tušenie, 
ako mi to pôjde. Ale Pán Boh vedel, čo 
pre  mňa chystá. Dokončila som pedago-
giku a rozbehla som sa nie v zamestnaní, 
ale v skvelom povolaní.
Ako to vyzeralo na ZŠ Tajovského, 
keď si tam nastúpila v porovnaní 
s dneškom?

Už aj vtedy bola ZŠ Tajovského veľkou 
školou. Nebolo dokonca dosť priestorov, 
tak sme boli v  bývalej ZUŠ oproti evan-
jelickému kostolu, v maďarskej základnej 
škole a tak ďalej. Dnes je to podobné, tiež 
sa riešia priestory. 
Aký je rozdiel medzi učiteľom 
a vychovávateľom?
Učiteľ sa musí riadiť tým, čo sa treba nau-
čiť. Má konkrétne predmety a musí s deť-
mi prebrať to, čo v danom ročníku musia 
vedieť. Vychovávateľ s  nimi trávi voľný 
čas, ale aktívne – jeden deň s nimi kreslí, 
druhý idú spoločne von, inokedy tvoríme 
z hliny, športujeme...
Aký by mal byť človek, ktorý sa chce 
venovať deťom?
Mal by to byť človek, ktorý má vzťah k ľu-
ďom a  vie ich tolerovať. Pretože každý 
sme iný, máme svoje povahy, aj deti majú 
rôzne povahy. Nevyhnutne treba byť tr-
pezlivý. Najdôležitejšie je deti vypočuť. 
Nie tváriť sa, že ich počúvame, ale naozaj 
počúvať a správne reagovať.
Na začiatku toho bolo na mňa veľa, z kaž-
dej strany otázka. Zakrátko som však ve-
dela vypočuť si všetky deti, ale reagova-
la som postupne a aj ich som naučila pý-
tať sa postupne. Treba sa naučiť reagovať 
s kľudom a premyslieť si, čo im povieme. 
Je to obojstranná psychohygiena. Niekto-
ré deti dokážu byť aj 3 mesiace ticho, ale 
v jednej chvíli prídu a povedia, že počú-
vali a čo ich zaujalo. Toto deti nutne po-
trebujú – aby pre nich niekto mal čas, aby 
ich naozaj aktívne vypočul a  reagoval 
na to, čo hovoria.
Vychovávateľstvo je spoločné tráve-
nie chvíľ v škole. Deti s vychovávateľom 
zdieľajú svoje smútky aj radosti. A on ich 
musí povzbudiť, alebo povedať – zle si za-
reagovala, preto sa tvoja mama nahneva-
la, čo keby si to skúsila inak. Nesmiem im 
skákať do reči, ale vypočuť si ich do kon-
ca, inak sa o svoje myšlienky nepodelia.
Povzbudzovala som deti pri  rôznych čin-
nostiach, kto chce, aby rozprával. Dávala 
som im písať ich myšlienky na rôzne témy. 
Ak to bolo osobné, súkromné, nikomu som 
to neukázala. Lepšie som dieťa spoznala 
a  niekedy som musela ja zmeniť spôsob, 
ako reagovať na to konkrétne dieťa.
Ako si ovplyvňovala ich správanie?
Mojou stratégiou bolo urobiť dohodu, 
vy pre mňa urobíte toto a  ja pre vás to. 
Vy ma budete počúvať, budete sa nao-
zaj snažiť a môžeme sa dohodnúť, čo vy 

chcete odo mňa. Vzťah nie je jednostran-
ná záležitosť. Ja nie som šéfka, ktorá za-
velí a  všetci len poslúchajú. Keď sa deti 
so mnou na niečom dohodnú, urobia to 
slobodne a to má silu.
Vytvorila si si vzťahy aj s rodičmi?
Keď mám deti od 1. do 3.-4. ročníka, je to 
rodinná spolupráca. Máme čas rodičov 
aj deti spoznať a  vzájomne si pomáhať. 
Často sa aj rodič otvoril, vysvetlil, z akej 
situácie doma je dieťa nervózne a potom 
sme s ním vedeli v škole lepšie pracovať.
Prečo si sa rozhodla odísť 
do dôchodku?
Ja som sa nerozhodla, nevedela som si 
túto realitu predstaviť. „Dotlačila“ ma 
k  tomu, v  dobrom, rodina, pretože som 
ťažko prežívala zložitú prácu s počítačom 
a bolo mi veľmi ľúto, že technika je na pr-
vom mieste a nie deti, na ktoré som už po-
tom nemala dosť síl. Našťastie som mala 
kolegyne, ktoré mi podali pomocnú ruku 
a potom som už bola mierne odľahčená. 
Rozhodnutie odísť z  takéhoto povolania 
bolo veľmi, veľmi ťažké. A stále to vo mne 
vrie. Pre mňa je toto povolanie najkrajšie 
na svete.

   Rozhovor pripravila Martina Ostatníková

Monika Škovránková a časť jej 
veľkej rodiny. Foto: archív MŠ

S manželom Palom. Foto: archív MŠ
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Bratislavská župa vlastnými cestármi 
zrekonštruovala už cez 100 km ciest za 2 roky
Bratislavský samosprávny kraj (BSK) spra-
vuje 520 km ciest II. a  III. triedy, 127 mos-
tov a dva cyklomosty. Napriek tomu, že je 
najmenším zo  všetkých krajov, má naj-
viac dopravne zaťaženú cestnú sieť. Pre-
to župa pristúpila ku  komplexným rekon-
štrukciám. Cesty neláta, ale opravuje ich 
modernými technológiami, vďaka ktorým 
sú opravené cesty kvalitnejšie, trvácnejšie 
a bezpečnejšie. 

„Na tento rok sme mali v  pláne 
komplexne zrekonštruovať až 55 ki-
lometrov ciest II. a III. triedy. Aktuál-
ne máme hotových 14 úsekov, šesť sa 
realizuje a  tri úseky nás ešte čakajú. 
V prácach budeme pokračovať, nakoľ-
ko by sme radi mali zrekonštruovanú 
a kvalitnú a bezpečnú cestnú sieť,“ vy-
jadril sa predseda BSK Juraj Droba. 

Od roku 2021, kedy BSK prebral 100 
% kontrolu nad  cestárskou spoločnosťou, 
Správa ciest BSK rozbehla viaceré kom-
plexné rekonštrukcie. V  rokoch 2021 až 
2023 zrekonštruovala 51 úsekov ciest v cel-
kovej dĺžke takmer 100 km.

V rekonštrukciách ciest župa pokračuje 
aj v tomto roku. V mesiacoch júl a august 
budú dokončené práce technológiou re-
cyklácia za studena na mieste na úsekoch 
ciest III/1046 Blatné – Šenkvice, III/1084 
Slovenský Grob – Viničné, III/1053 Most 
pri  Bratislave, m. č. Studené – Tomášov 
a III/1055 Dunajská Lužná – Miloslavov, m. 
č. Alžbetin Dvor. 

Stavebne ukončená je aj rekonštrukcia 
dvoch úsekov na ceste II/503 Pezinok – Per-
nek na horskom priechode Pezinská Baba 

v celkovej dĺžke osem kilometrov, ktoré sa 
robili technológiou recyklácie za  horúca. 
Momentálne sa dorába ešte nové zvislé tr-
valé dopravné značenie.

V priebehu júla až septembra plánu-
je správca župných komunikácií realizo-
vať rekonštrukciu ďalších troch kilomet-
rov na úsekoch II/503 – Malacky križovat-
ka centrum a II/501 – Lozorno – od križo-
vatky s cestou I/2 vrátane celého intravilá-
nu obce Lozorno. Do konca roka pribudne 
ešte asi kilometrový úsek ciest II/501 – Pla-
vecký Mikuláš  – hranica BSK/TTSK a intra-
vilán II/502 – Vinosady, ale plánovaná je aj 
oprava dvoch úsekov ciest II/502 Vinosady 
a II/502 Vinosady.

V  procese je aj oprava šiestich mostov 
v stavebnotechnickom stave VI. – veľmi zlý.

Prebiehajúce práce na mostoch:
M6273 – II_503 – 013 Most cez potok v Mi-
siarskej doline – Pezinská Baba
M1928 – III_502002 – 004A Most nad diaľni-
cou D1 – Chorvátsky Grob – Bernolákovo 
M7277 – II_503 – 027 Most cez potok Mali-
na – Jakubov 

Pripravované práce na mostoch:
M6631 – II/504 – 004 – Budmerice
M2485 – III_002050 – 001 nad diaľnicou D2 
– v obci Závod 
M3844 – III_002032 – 002 Nadjazd nad  D2 
za obcou Veľké Leváre
Celkovo sa pripravuje a  počas roka 2023 
bude zrealizovaná diagnostika a projekčný 
návrh opráv pre deväť mostov s následnou 
realizáciou v roku 2024.

Aj plán rekonštrukcií na  rok 2024 je opti-
mistický. V  pláne je rekonštrukcia via-
cerých úsekov ciest II. a III. tried ako 
napríklad:

II/501 – Kuchyňa
II/501 – Rohožník – Sološnica – Plavecké 
Podhradie – Plavecký Mikuláš
II/503 – Záhorská Ves – hranica SR/A

II/502 – Sv. Jur – Pezinok – Vinosady
II/504 – Budmerice
III/1083 – Pezinok – Slovenský Grob

II/510 – Most pri Bratislave – Malinovo
II/510 – Tomášov – Malý Madarás
II/572 – Most pri Bratislave – Studené
III/1041 – Ivanka pri  Dunaji – Zálesie 
– Malinovo
III/1055 – Dunajská Lužná
III/1083 – Chorvátsky Grob – Bernolákovo
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131. zbor Safari Senec na skautskom 
tábore v Trebichave

Už 10 rokov završujeme svoju celoroč-
nú činnosť letným táborom. Zatiaľ sme 
vždy táborili s  iným zborom, ktorý bol 
ochotný spolu s  nami zdieľať svoje vy-
bavenie a  táborisko, ktoré nám aj po-
stavil alebo sme táborili už na  pripra-
venom celosezónnom táborisku Hodru-
ša-Hámre. No tento rok bol pre nás vý-
nimočný. Okrem oslavy našej desaťroč-
nice (oficiálne fungujeme už 10 rokov) 
aj tým, že sme sa po prvýkrát odhodlali 
postaviť si naše táborisko sami. Dorást-
li nám vĺčatá (naši prví skautíci, teda 
deti na 1. stupni ZŠ) na rangerov, rove-
rov (stredoškolákov, vysokoškolákov). 

S  ich pomocou aj s  pomocou oteckov 
sa nám to podarilo. Samozrejme okrem 
pracovitých rúk sme potrebovali zoh-
nať veľa potrebného vybavenia od han-
gárov, stanov, podsád, náradia, kuchyn-
ského vybavenia... To sa nám podarilo aj 
vďaka finančnej podpore od  mesta Se-
nec, BSK, SPP a darom od rodičov. Mohli 
sme tak prvé dva týždne prázdnin  
(1.7. – 14.7. 2023) stráviť v krásnom pro-
stredí lesov pri  obci Trebichava a  vďa-
ka dobrovoľníkom z radov rangerov aj 
zažiť veľké dobrodružstvo z Minecraftu 
v realite. Ďakujeme!
Ľubica Tringelová

Seneckí skauti prišli domov zo svetového stretnutia v Južnej Kórei
Skauting je čím ďalej populárnejší a pomá-
ha všestrannému rozvoju mladých. V Sen-
ci a okolí máme skautský zbor 131. Safari 
Senec, v ktorom je registrovaných vyše 100 
detí a dobrovoľníkov. Niektorí z nich sa vy-
dali toto leto na ich životné dobrodružstvo 
na Svetové skautské stretnutie, Jamboree, 
ktoré sa konalo v Južnej Kórei.
Koná sa raz za 4 roky vždy v inej časti sve-
ta. Hlavným zmyslom je poznávanie kul-
túr, národností, náboženstiev a jazykov. Je 
to obrovská príležitosť pre  mladých ľudí 
spoznať ich rovesníkov z celého sveta a od-
niesť si zážitky na  celý život. Symbolom 
tohto stretnutia je ukázať svetu, že dá sa žiť 
v mieri a bez predsudkov.

Zážitok na celý život
Naši dvadsiati seneckí skauti sa vybrali 
na  túto dobrodružnú cestu a bol to neza-
budnuteľný zážitok. Miesto konania bolo 
táborisko SaeManGeum v Južnej Kórei, kde 
sa stretlo dokopy viac ako 45.000 skautov 
zo 158 krajín sveta. Od začiatku podujatia 
bolo stanovanie na  táborisku mierne ná-
ročné kvôli vysokej vlhkosti a  stúpajúcim 
teplotám, ale skauti sa s  tým vysporiada-
li. Počas prvých dní sa spriatelili so skaut-
mi z rôznych krajín, absolvovali rôznorodý 
program ako kórejský čajový ceremoniál, 
návštevu budhistického chrámu, vyskúšali 
si netradičné športy, navštívili expo stánky 
rôznych krajín, spoznávali význam cieľov 
udržateľného rozvoja a  predovšetkým si 
stihli vybudovať nové priateľstvá.
,,Na Jamboree som šla, aby som spozna-
la nových ľudí,  spriatelila sa so  skautmi 

z celého sveta a spoznala ich kultúru. To sa 
mi aj splnilo so skautmi z Kolumbie, Kórey, 
Brazílie či Nórska. Skoro z  každého kon-
tinentu. Hlavne som si uvedomila, že do-
kážem zvládnuť viac, ako som si myslela 
a  to aj za  podpory našich vedúcich. Nau-
čila som sa, že si máme vážiť veci a koho 
pri sebe v živote máme,” povedala Domini-
ka, účastníčka skautskej výpravy.

Tábor plný výziev
Také táborenie nie je jednoduché. Okrem 
toho, že Jamboree sa konalo v tak exotickej 
krajine, akou je Južná Kórea, prišli výzvy 
v podobe vysokých horúčav. Niektorí skau-
ti z  iných krajín prežívali teplotné výky-
vy veľmi ťažko. Naši skauti sa s  teplotami 

vysporiadali veľmi šikovne. Našťastie sa 
nikomu z nich nič nestalo a tak Jamboree 
pre nich pokračovalo ďalej až do momen-
tu, keď sa museli presunúť na iné záchytné 
miesta kvôli blížiacemu sa tajfúnu. I  keď 
to všetkým účastníkom bolo ľúto, spoloč-
ne s  dospelými dobrovoľníkmi pomáha-
li všetko zbaliť a  bezpečne sa presunuli 
na  náhradné ubytovanie, kde pokračoval 
program v obmedzenejšom režime. Skau-
ti sú veselej mysle a nad celou situáciou sa 
v týchto dňoch už len smejú. 
,,Informácia o tom, že sa blíži tajfún prišla 
včas a vďaka tomu bolo dostatok priestoru 
oznámiť to deťom a psychicky ich pripraviť 
na evakuáciu. Pre mňa, ako nie moc ranné 
vtáča, bolo najväčšou výzvou zorganizovať 

Skauti v Južnej Kórei. Foto: Miroslava Petrášová
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Úplne bez starostí

Bezpečne

Rýchlo

Za najvyššiu možnú cenu

janavikrutova.sk
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skupinu 20 ľudí, aby sa o  3:30 ráno zobudi-
li a  začali baliť táborisko a  tak stihli autobus 
o 6:30. Celkový proces bol ale hladký, bez kom-
plikácií,” hovorí Teri, dospelá dobrovoľníčka, 
vedúca skupiny skautov.

Koniec dobrý, všetko dobré
Organizátori zorganizovali veľký ceremoniál 
v hlavnom meste Južnej Kórey, v Seoule, na kto-
rý priviezli všetkých evakuovaných skautov 
a  tak spoločne oslávili záver už 25. Svetového 
skautského stretnutia. Na K-Pop koncerte vy-
stúpili známe kórejské spevácke skupiny ako 
NCT Dream, ITZY, NewJeans, MAMAMOO alebo 
aj THE BOYZ. Koncert trval 2 hodiny a bol krás-
nou bodkou za veľmi netradičným Jamboree. 
Skauti sa z  tejto jedinečnej výpravy vrátili 
s úsmevom a zážitkami na celý život.
Autor: Miroslava Petrášová
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Materská škola 
Fándlyho 2 je zelená

Už niekoľko rokov sme zapojení do  environmentálneho výchov-
no-vzdelávacieho programu „Zelená škola“. Prvou témou bola „Zeleň 
a ochrana prírody“. Zamerali sme sa na ochranu včelstva a získali cer-
tifikát a vlajku Zelenej školy za september 2020 až august 2022.

Tento raz sme sa zamerali na tému „Odpad“. Zaviedli sme odpad-
kové koše na separovanie odpadu – papier, plast, komunálny odpad 
a bio odpad. Deti sa pravidelne vzdelávajú v oblasti správneho se-
parovania a recyklácie cez vzdelávacie aktivity s pani učiteľkami, 
aj so spoločnosťou Daphne a ich náučnými programami. V jednot-
livých triedach máme vytvorené aj Eko-kútiky, kde majú deti  mož-
nosť spoznať a vyberať si z aktivít, či pomôcok zameraných na prí-
rodu a jej ochranu. Deti z predškolských tried sa zúčastnili exkurzie 
na Zbernom dvore v Senci a vo firme Petrus Papier, kde sa ručne, 
ekologickým spôsobom vyrába papier z bavlnovníka. 

Zorganizovali sme aj akcie v spolupráci s rodičmi. V rámci bri-
gády sme spoločne zmontovali drevenú knižnú búdku na výmenu 
knižiek, ktoré rodičia spolu s deťmi prinesú z domu. Z použitých pa-
liet nám šikovní oteckovia pomohli vyrobiť kompostér, ktorý slúži 
na kompostovanie biologicky rozložiteľného odpadu z našej kuchy-
ne. Na našom školskom dvore nájdete aj krásnu záhradku s bylin-
kami, vyvýšenými záhonmi na zeleninu, o ktoré sa spolu s deťmi 
staráme a za pomoci rodičov ju pravidelne upravujeme a zveľaďu-
jeme. Okrem toho tu máme i hmyzí domček, pocitový chodník a ná-
učné drevené pexeso zamerané na odpady.

Za spomenutie určite stoja aj veľmi úspešné akcie, a to burza po-
užitých hračiek, športových potrieb a rastlín, tvorivé dielne zame-
rané na vyrábanie z odpadových materiálov a ochutnávka našich 
nátierok, či byliniek zo záhradky v podobe limonád. Tešíme sa, že 
rodičia boli veľmi ochotní a pomáhali nám, za čo im ďakujeme. Po-
ďakovanie za spoluprácu patrí taktiež predajni Čapovaná drogéria 
a Špajzka, ktoré boli súčasťou akcií.

Cieľ, ktorý sme si dali v rámci tejto témy: „Správnym separova-
ním znížiť množstvo komunálneho odpadu o 50% a minimalizova-
ním množstvo celkového vyprodukovaného odpadu o 5% do júna 
2023“, sa nám podarilo splniť. Toto všetko by nebolo možné bez sna-
hy a podpory všetkých zamestnancov, detí a rodičov. Môžeme s hr-
dosťou vyhlásiť, že sa nám podarilo aj po druhýkrát získať  a obhá-
jiť  titul „Zelenej školy“. Slávnostná certifikácia bude v októbri 2023.

Hlavnou myšlienkou však ostáva, aby téma ochrany životného 
prostredia, separovania, znižovania odpadu a recyklácie, neostala 
iba úlohou na papieri, ale aby sa stala súčasťou každodenného živo-
ta nielen u nás v MŠ, ale aj v rodinnom prostredí detí.
Slavka Feketeová MBA a Mgr.Stanislava Rybnikárová

09-13



 Inzercia 17www.sencan.sk september 2023

Okres Senec má nového predsedu politickej strany Sloboda a Solidarita
SENEC – Od  mája 2023 stretávame na  rôz-
nych kultúrnych podujatiach nášho okresu 
novú tvár verejného života. Vo farbách poli-
tickej strany Sloboda a Solidarita sa občanom 
prihovára nový okresný predseda Mgr. Ľu-
boslav Farkaš. 

Politická angažovanosť dnes nie je 
veľmi populárna. Čo Vás viedlo k roz-
hodnutiu aktívne sa zapojiť do verej-
ného života a prečo práve vo farbách 
SASKY?
SASKA je mojou prirodzenou voľbou. Jej 
členom som od  roku 2020, ale jej spolo-
čenský a  hlavne ekonomický prínos sle-
dujem a podporujem už viac ako desať ro-
kov. Z  môjho pohľadu predstavuje garan-
ta ochrany ľudských slobôd a ekonomickej 
prosperity Slovenska. Zároveň vždy pre-
sadzuje zdravý typ vzájomnej solidarity. 
Chcem svojimi skúsenosťami aktívne po-
môcť našej seneckej komunite. 
Čo máte na mysli pod solidaritou? 
V politike to nie je častý pojem.
Zdravá solidarita je, keď u ľudí nevytvára-
te závislosť od  štátu. Práve naopak, tvorí-
me možnosti na  ekonomickú prosperitu 
pre každého. To považujem za veľký prínos 
pre našu spoločnosť. Práve z tohto dôvodu 
chcem tiež prispieť k ozdraveniu a posilne-
niu nášho regiónu, ktorý to práve v uplynu-
lých rokoch  nemal ľahké. Spoluobčanom 
na  spoločných stretnutiach predstavuje-
me a vysvetľujeme body nášho programu 
pre  zvýšenie ekonomickej sily našej kraji-
ny. Zároveň pozorne počúvame ich postre-
hy a inšpirujeme sa k adresnejším krokom.
Hovoríte o regióne. Máte tým na mys-
li mesto Senec, alebo celý okres, či 
ešte väčšiu oblasť?
V Senci žijem od  roku 2018. Samozrejme 
chcem prispieť k  jeho rozvoju najviac ako 
budem vládať. Dlhodobá prosperita sa dá 
budovať jedine v nadväznosti na širšie oko-
lie. Spolu s okresnými predsedami južných 
okresov sme v  SASKE vytvorili platformu 
pre ekonomický a spoločenský rozvoj juž-
ného regiónu. SASKA presadzuje zavede-
nie väčšej finančnej rovnováhy medzi štá-
tom a  samosprávou. Chceme, aby mestá 
a obce disponovali podstatne väčším balí-
kom peňazí na svoj rozvoj a nemuseli tak 
dvíhať miestne dane a poplatky napríklad 
za škôlky.
Je pre Vás Senec a južný región 
dôležitý?
Južnému Slovensku rozumiem. Vyras-
tal som v  Štúrove a  väčšinu profesijného 

života som pôsobil práve na  juhu Sloven-
ska a v Bratislave. Poznám miestne bolesti-
vé témy, ale vidím aj veľký potenciál na spo-
ločenský a ekonomický rozvoj. Zvlášť citlivo 
pristupujem k ekologickej stránke nášho re-
giónu a chcem, aby každé naše rozhodnu-
tie zohľadňovalo práve ochranu životného 
prostredia. Ako dôležité tiež vnímam pokoj-
né a  vzájomne prospešné spolunažívanie 
viacjazyčných komunít. Sám z takejto jazy-
kovo pestrej komunity pochádzam. Odlišný 
jazyk a kultúra sú komunikačným mostom, 
nie bariérou. Podstatné je predsa o čom sa 
rozprávame a nie akým jazykom vedieme 
konverzáciu. A to isté platí aj pre kultúru. 

Podstatná ja radosť o ktorú sa delíme a nie, 
či nám pri  tom hrajú polku, valčík, alebo 
čardáš. Kultúrne pestrá komunita je vždy 
odolnejšia.
Čo by ste na záver odkázali čitateľom?
Teším sa na  osobné stretnutie s  každým 
z  Vás. Informácie o  podujatiach nájde-
te vždy na našej facebookovej stránke SaS 
Senec. V  najbližších voľbách prosím voľte 
s  rozvahou, pre  dobro a  prosperitu našej 
spoločnosti.  

Objednávateľ: Sloboda a Solidarita, Priemy-
selná 8, 82109 Bratislava, IČO: 42139333 / 
Dodávateľ: Mestské noviny Senčan, Mierové 
námestie 8, 90301 Senec, IČO: 00305065

SASKA
POMÁHAME
DOBRU VÍŤAZIŤ
Najprv sme si povedali, že je to 
šikovný chlapík s rodinnou 
autopožičovňou.

No a potom vypukla vojna 
na Ukrajine. Ľubo nechal všetko 
tak a všetok svoj čas venoval 
utekajúcim ľuďom. 

Prevážal, odvážal, prekladal, 
a to všetko s úsmevom na perách,
lebo vedel, že úsmev je to, čo tí ľudia 
práve vtedy potrebovali vidieť. 
Patrí mu za to všetka česť.
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EKONOMICKÉHO RASTU12

VOĽTE ČÍSLO

FARKAŠ
ĽUBOSLAV
okresný predseda pre okres Senec
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Senčan pýchou 
slovenského motoršportu

Maťo Homola je najúspešnejším slovenským automobilovým 
pretekárom, ktorý patrí do svetovej špičky jazdcov pretekov 
cestovných vozidiel. Je čerstvým víťazom šampionátu TCR 
Eastern Europe 2023, dvojnásobným vicemajstrom Európy FIA 
ETCC a víťazom pretekov FIA WTCR v Portugalsku. Od roku 2019 
je ambasádorom Hyundai Slovensko pre svoje vysokovýkonné 
modely „N“. V absolútnom svetovom rebríčku pretekárov TCR 
World Ranking (preteky cestovných automobilov) je na 13. mieste 
a na 3. mieste v rebríčku jazdcov regionálnych a národných TCR 
šampionátov. „Hyundai Slovensko, náš tím, aj to auto, celé sa to 
pekne zladilo tento rok. Bolo to úspešné na všetkých frontoch,“ 
vyjadril sa Maťo Homola v rozhovore nielen o motoršporte.

Váš otec Jaroslav Homola je 15-ná-
sobným Majstrom Slovenska v pre-
tekoch automobilov do vrchu. Bolo 
to určujúce pre vašu cestu?
V podstate áno, ale nebola to priamočia-
ra cesta. Chcel som byť automobilovým 
pretekárom, ale rodičia ma trochu brzdi-
li. Hrala v tom rolu aj finančná náročnosť 
motoršportu. Spočiatku ma nasmerovali 
k futbalu. Základnú školu som absolvoval 
v Bratislave, kde sme bývali. Futbal som 
tam hral v  dvoch kluboch a  keď sme sa 
presťahovali do Senca, prešiel som do ŠK 
SFM Senec. Štyri roky som hral za Senec 
a  potom krátko aj za  Kráľovú pri  Senci. 
Futbal mi pomohol zorientovať sa vo vše-
obecných hodnotách v športe. Dal mi zá-
klady v mentálnej a fyzickej príprave. Tí-
mová práca a všetka tá dôslednosť vo fut-
bale ma pozitívne ovplyvnila. 

Kedy ste začali s motoršportom?
Ešte som hral futbal v Kráľovej pri Senci, 
keď som presvedčil rodičov, aby mi umož-
nili vyskúšať preteky na motokárach. Za-
čal som jazdiť v Dunajskej Strede, v Tre-
baticiach pri  Piešťanoch, vo  Vysokom 
Mýte v  Čechách a  v rakúskom Brucku. 
Kvôli finančnej náročnosti motoršportu 
stále bola v pozadí otázka, či to má zmy-
sel. Neustále som sa však zlepšoval a po 
druhom, či treťom roku sme s  rodičmi 
usúdili, že asi mám talent pre motoršport, 
prestal som s  futbalom a naplno som sa 
začal venovať motokáram. 
Kedy sa dostavili prvé úspechy?   
Jazdil som štyri sezóny v motokárach. Po-
sledná sezóna v  roku 2010 bola najlep-
šia. Bol som častokrát na pódiách, takže 
sme oslovili jeden tím automobilových 
pretekárov, aby som si vyskúšal preteky 
áut na okruhu. Absolvoval som tri prete-
kárske víkendy s Fabiou a ukázalo sa, že 
viem jazdiť aj na aute. V roku 2011, v mo-
jich 16 rokoch, sme sa rozhodli upustiť 
od  motokár a  sústrediť sa len na  autá. 
S  Alfa Romeo som vyhral Majstrovstvá 
Slovenska aj Majstrovstvá strednej Eu-
rópy. Boli to prvé výrazné úspechy, pri-
čom som mal vtedy ešte stále len 17 ro-
kov. Oproti motokáram som v  rýchlych 
autách začal dosť skoro a úspešne. 
Ako sa vám darilo v škole?
Celkom dobre. Ja aj môj brat sme matu-
rovali v Bratislave na bilingválnom gym-
náziu. Brat išiel študovať do  zahraničia 
a  dnes je úspešným dizajnérom interié-
rov automobilov. Keďže ja som sa chcel 

venovať automobilovému športu na Slo-
vensku, tak som pokračoval v Bratislave 
na  Ekonomickej univerzite v  Petržalke. 
Štúdium som absolvoval v anglickom ja-
zyku spolu so zahraničnými študentmi.
Bolo medzi vami a otcom pretekár-
ske súperenie?
V roku 2011 sme ešte súťažili obidvaja, 
ale sme nesúperili, pretože sme jazdi-
li odlišné súťaže. Otec jazdil automobi-
lové preteky do vrchu a ja som pretekal 
na okruhoch. Napokon sa otec rozhodol, 
že prestane pretekať a  svojich sponzor-
ských partnerov presmeruje na mňa. Sa-
mozrejme to nešlo automaticky, ale moje 
výsledky presvedčili sponzorov, že viem 
osloviť mladšiu klientelu. 
Ako ste napredovali v automobilo-
vom športe?
Oproti olympijským športom sú ostatné 
športy, medzi nimi aj motoršport, v nevý-
hode aj v  tom, že všetky náklady znáša 
pretekár a  jeho rodina dovtedy, kým sa 
nedostavia také výsledky, ktoré si všim-
nú aj sponzori. Počas celej svojej dote-
rajšej kariéry som jazdil pre  súkromné 
tímy. Vlastné zdroje a  výsledky jazdcov 
držia nad  vodou celý tím prostredníc-
tvom sponzorov jazdca. Som veľmi rád, 
že mám podporu viacerých mojich re-
klamných partnerov, bez ktorých by som 
nemal možnosť pretekať. Nemôžem ne-
spomenúť môjho najväčšieho reklam-
ného partnera Hyundai Slovensko, kde 
figurujem ako ich ambasádor značky 
na  Slovensku. Je to prirodzené spojenie 
dvoch značiek Homola a Hyundai, ktoré  
trvá už päť rokov. Určitú podporu mám 
aj od  továrenského Hyundai Motorspor-
tu, ale nie som ich továrenským jazdcom. 
Jazdím pre  český tím Janík Motorsport. 

Z obdobia, keď Maťo jazdil na mo-
tokárach. Foto: archív MH

Maťo Homola. Foto: archív MH
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Veľmi si vážim, že v  rámci svojich mož-
ností aj mesto Senec ma podporuje fi-
nančne, hoci má obmedzené zdroje 
a veľa žiadateľov o dotácie.
Máte možnosť sa stať továrenským 
jazdcom?
Verím, že áno. Znamenalo by to, že už 
by som nemusel nosiť peniaze na prete-
kanie, ale bolo by o mňa postarané, ako 
o zamestnanca. To je veľmi ťažké. Bol som 
k  tomu viackrát veľmi blízko, ale vždy 
do toho niečo prišlo, napríklad jedna au-
tomobilka, s ktorou som bol už dohodnu-
tý, zrazu prestala robiť motoršport, inoke-
dy tú automobilku odkúpila druhá auto-
mobilka... Teraz sa usilujem, aby som sa 
dostal ako továrenský jazdec do tímu Hy-
undai Motorsport. 
Ako vidíte svoju pretekársku 
budúcnosť?
V motoršporte sa všetko mení veľmi dy-
namicky. Jazdil som Majstrovstvá sveta 
(WTCR), ktoré sa teraz volajú TCR World 
Tour. Potom sme sa však kvôli finančnej 
náročnosti stiahli do Európy do TCR Eu-
rope. Bolo to v roku 2019, keď som začal 
spoluprácu s Hyundaiom. Tento rok som 
sa rozhodol ísť do  TCR Eastern Europe, 
aj kvôli tomu, že okruhy Slovakia Ring, 
Hungaroring, Red Bull Ring, atď. sú veľ-
mi blízko pre mojich partnerov a fanúši-
kov, ale aj kvôli nižším nákladom na do-
pravu. Nakoniec sme sa rozhodli pre ten-
to rok dobre. V TCR Eastern Europe je cca 
20 jazdcov a naopak v TCR Európe je oko-
lo 13, takže aj z diváckeho pohľadu je za-
ujímavejší tento šampionát, pretože viac 
jazdcov prináša zaujímavejšie súboje. 
Znamená to, že aj v budúcej sezó-
ne budete súťažiť v TCR Eastern 
Europe?

To je ešte ďaleko, ešte ani táto sezóna sa 
neskončila. Jazdecký šampionát som už 
vyhral, ale v  Brne na  posledných prete-
koch sezóny zabojujeme aj o tímový titul 
pre môj tím Janík Motoršport. 
Veľmi dôležité je, že v minulom roku bol 
zavedený TCR World Ranking, čiže abso-
lútny svetový rebríček pretekárov na ces-
tovných vozidlách. Jazdci za svoje prete-
ky získavajú body aj do  celosvetového 
rebríčka, ktorý je veľmi zaujímavý v tom, 
že jazdci všetkých šampionátov, čiže sve-
tového, kontinentálneho, regionálneho aj 
národného, sa ocitnú v jednom rebríčku 
na  základe svojho bodového ohodnote-
nia na základe určeného koeficientu kaž-
dého šampionátu. Môžeme sa porovnať 
s  jazdcami z  Japonska, Dánska, Austrá-
lie, Južnej Ameriky..., so všetkými z celé-
ho sveta. 
Na základe rebríčka TCR World Ranking 
sa pripravuje veľké svetové finále, Maj-
strovstvá sveta – TCR World Final, pre pr-
vých 15 pretekárov jazdiacich majstrov-
stvá sveta a ďalších 45 z ostatných národ-
ných a  regionálnych TCR šampionátov. 
Podujatie sa uskutoční budúci rok vo feb-
ruári v  Saudskej Arábii. Ja mám splne-
nú kvalifikáciu na  toto podujatie, preto-
že som v súčasnosti v TCR World Ranking 
na 13. mieste v celkovom poradí a na 3. 
mieste v  rebríčku jazdcov regionálnych 
a národných TCR pretekov.
Budúca sezóna môže priniesť novoty 
čo sa týka vás?
Môže, nemusí..., ani sám neviem. Veľa zá-
leží aj od spomínaného svetového podu-
jatia vo februári, kam ma to zavedie, ak 
tam budem. V  súčasnej dobe som však 
veľmi spokojný so  spoluprácou s  Hyun-
dai Slovensko, ktorá trvá už piatu sezónu. 

Jazdím už druhý model Hyundai kategó-
rie TCR. Teraz mám dvojročný model Hy-
undai Elantra N TCR. Vyhral som s tým-
to autom tento rok titul, takže v  súčas-
nosti nemám dôvod niečo meniť. Taktiež 
máme veľmi dobré vzťahy s Hyundai Mo-
torsportom, čiže s továrenskou centrálou 
automobilky Hyundai. Čo sa týka českého 
tímu Hyundai Janík Motorsport, u nich 
som tretí rok a už sme sa veľmi dobre zla-
dili, čo potvrdzujú aj výsledky. 
Aký je váš súkromný život, máte ne-
jaké hoby?
Hlavne v zime jazdím na počítačovom si-
mulátore, aby som sa udržal vo  forme, 
v pretekárskom rytme. Keď som už presý-
tený motoršportom, tak veľmi rád chodím 
do prírody. Rád lozím po skalách aj ume-
lých lezeckých stenách. Chodím na  túry 
po  Slovensku aj v  okolitých krajinách. 
Trénujem deti na motokárach. Mám svo-
jich stabilných jazdcov, o ktorých sa sta-
rám, aby napredovali. Na  Slovakia Rin-
gu koučujem aj dospelých, ktorí začínajú 
pretekať. Dokonca robím aj zážitkové 
jazdy pre klientov, ktorí chcú zažiť rýchlu 
jazdu. Priznávam, že čítam menej, snažím 
sa niektoré knihy dočítať, ale nedarí sa mi 
to. Počúvam hudbu, ale asi menej ako iní. 
V  aute mám často ticho..., počúvam mo-
tor, či niečo nebúcha (dodáva s  úsme-
vom). Občas si púšťam podcasty, aby ma 
niečo nové pozitívne obohatilo.  
S priateľkou Simonkou sme spolu viac 
ako päť rokov. Ona aj celá moja rodina je 
pre mňa veľkou oporou. Vo všetkom ma 
podporujú ľudsky, aj v mnohých praktic-
kých stránkach života. 

   Rozhovor pripravil Csaba Vysztavel

Rodičia Maťa podporujú a pomáhajú mu. Foto: archív MH

S priateľkou Simonkou na dovolenke 
v Toskánsku. Foto: archív MH
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Šľachtické rody Senca 
a jeho okolia v novoveku
V priebehu 16.–19. storočia tvorili prísluš-
níci nižšej šľachty pomerne veľkú skupi-
nu obyvateľov Senca a  jeho okolia. Práve 
nimi sa zaoberá naša séria článkov. V mar-
covom čísle sme uverejnili úvod do prob-
lematiky. V ďalších článkoch sa zaoberáme 
vybranými rodmi a ich dejinami v stručne 
spracovaných heslách.

Klebercz
Rod Klebercz (Klepercz, Kelepcsics) 
so  zvláštnym erbom získal šľachtictvo 
od Ferdinanda II. Na základe druhého po-
užívaného priezviska Kelepcsics predpo-
kladáme, že je pôvodom z  juhu Uhorska. 
Jeho prvým známym príslušníkom v Sen-
ci je Peter, ktorý tu bol zaznamenaný v sú-
pise šľachty v roku 1648. Peter je aj hlav-
ným adresátom erbovej listiny vydanej 
21. júna 1633 vo Viedni. Ďalšími adresátmi 
listiny sú jeho bratia Pavol a Ján. Ich šľach-
tictvo bolo publikované na generálnej kon-
gregácii Prešporskej (Bratislavskej) stolice 
v  Senci. Adresát Peter bol hospodárskym 
úradníkom na panstve Ladislava Esterhá-
zyho v Senci, oženil sa s Katarínou z rodu 
Bellussy. Obaja zomreli pred rokom 1677. 
Ich dcéra Mária sa vydala za Juraja Fodo-
ra. Spomínaný Peter je zakladateľom se-
neckej a  réckej vetvy rodu, jeho brat Ján 
a jeho vnuci Juraj a Michal sa odsťahova-
li do  Nitrianskej stolice. V  roku 1780 pre-
šetrovala miestodržiteľská rada šľachtický 
pôvod Juraja Klebercza zo Senca. Rod pre-
žil až do dnešných dní, jeho príslušníci žijú 
v Bratislave, Senci, v Nitre a na okolí. 

Erb rodu poznáme z  overeného odpisu 
armálesu, kde sa v štíte nachádza v mod-
rom poli doprava otočený slon v prirodze-
ných farbách. Svojím zdvihnutým chobo-
tom rozstrekuje vodu. V  pravom hornom 
rohu štítu sa nachádza zlaté slnko a v ľa-
vom rohu strieborná hviezda. Klenotom je 
v korune stojaci slon zo štítu. Prikrývadlá  
sú modro-zlaté a  červeno-strieborné. Pe-
ter zo súpisu otlačil v roku 1650 pečať len 
so štítovým znamením. Tu rodový znak je 
takmer totožný s erbom, ktorý mu bol ude-
lený armálnou listinou, avšak slon chobo-
tom nerozstrekuje vodu, ale má ho voľne 
spustený k zemi.

Kövér
Starý šľachtický rod Kövér pochádzal z Ko-
márňanskej stolice, ako napovedá i v 16. sto-
ročí používaný predikát “de Tata” – z Taty 
(dnes v  Maďarsku). Pravdepodobne v  dô-
sledku tureckej expanzie sa príslušníci rodu 
usadili aj v našom okolí. Už v roku 1576 je 
spomínaný Michal Köwer ako obyvateľ Sen-
ca, a  dlžník sumy 300 zlatých Mikulášovi 
Kalmárovi. Rod získal erb armálnou listi-
nou Rudolfa II. vydanou na Pražskom hra-
de 15. decembra 1579. Armálna listina, kto-
rá zároveň aj potvrdila už existujúce šľach-
tictvo, bola publikovaná na zasadnutí stolič-
ného súdu (sedrii) v  roku 1583. Adresátmi 
armálnej listiny boli Michal Keower z Taty 
(de Tata) s manželkou Alžbetou, synom Lu-
kášom, dcérami Helenou, Katarínou a Mar-
garétou a Michalovi bratia Ladislav a Miku-
láš. V roku 1619 je spomínaný Juraj Köwer, 
ktorý vzal do zálohu vinice od Martina Dávi-
da. Štefan Bély mu v roku 1624 predal ďalšie 
pozemky vo Veľkom Bieli. V roku 1650 bol 
v súpise šľachty v Senci zaznamenaný Pavol 
s vyrubenou taxou 3 zlatých. V podobnom 

kontexte je tu v  roku 1681 spomínaný Mi-
chal s Pavlom. Obaja sú poslednými prísluš-
níkmi rodu nielen v Senci, ale aj na území 
stolice.
Erbovú miniatúru a celkové prevedenie ar-
málnej listiny, ktorá sa nachádza v zbierkach 
Štátneho archívu v Bratislave, možno ozna-
čiť za prepychové. Štít je štiepený. V pravom 
modrom poli sa v päte nachádza rieka (resp. 
iná voda), v strede poľa je zlatá otvorená ko-
runa, cez ktorú je prestrčená vetvička s tro-
mi bielymi ľaliami. Pravé pole štítu je delené. 
V hornej modrej časti sa nachádza zlatý dvoj-
chvostý lev držiaci v pravej labe šabľu (so zla-
tou záštitou). Dolná časť ľavého poľa je červe-
ná s kosmým strieborným brvnom. Na kolčej 
prilbe z koruny vyrastá klenot. Je ním medzi 
strieborným a červeným rohom vyskakujú-
ci dvojchvostý zlatý lev držiaci v pravej labe 
vetvičku s tromi bielymi ľaliami. Prikrývadlá 
sú zlato-modré a červeno-strieborné.
Gábor Strešňák, Mestské múzeum v Senci

(Spracované s použitím publikácie: Pongrácz – Ra-
gač – Strešňák – Tandlich a Federmayer. Šľachta 
Bratislavskej stolice. Bratislava: Agentúra Luigi, 
2004, 496 s.)

Pavol Kövér spísaný v roku 1650 v Senci (v poradí tretí) mal odviezť do stoličnej pokladne tri zlaté. Zapla-
til ani nie polovicu. Foto: Gábor Strešňák

Miniatúra erbovej listiny rodu Kövér z roku 1579. 
Zdroj: Štátny archív v Bratislave

Rodový erb Kleberczovcov. Kresba: 
Denis Pongrácz
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Aká bola letná filmová sezóna?
Film pod  holým nebom si počas letných 
horúcich mesiacov môžu návštevníci vy-
chutnávať v našom letnom kine – Amfiteá-
ter Senec už niekoľko rokov. Vďaka finanč-
nej podpore mesta Senec a Audiovizuálne-
mu fondu sme tento rok (po úspešnej re-di-
gitalizácii kino techniky) mohli prvýkrát 
počas letnej sezóny premietať aj v kinosá-
le. Stalo sa tak najmä v  prípade nepriaz-
nivého počasia, kedy sme presunuli pre-
mietanie z letného kina do kinosály. Zme-
na miesta premietania bola v  niektorých 
prípadoch naozaj náročná, či už z technic-
kého alebo organizačného hľadiska. Ďaku-
jeme preto divákom za ich trpezlivosť a po-
zitívny feedback. Pre detského diváka sme 
nasadili v kinosále premietanie animova-
ných rozprávok v doobedňajších hodinách 
za zľavnené vstupné. Návštevnosť bola cel-
kom úspešná, čo nás nesmierne teší.

Počas letných mesiacov sme návštev-
níkom Amfiteátra ponúkli celkovo 1 pred-
premiéru a 21 premiérových titulov, ktoré 
boli v ponuke od distribučných spoločnos-
tí. Filmy pod hviezdami sme spestrili rôz-
nymi exkluzívnymi projekciami za  účasti 
tvorcov filmu a hercov. Takouto úspešnou 
projekciou bolo aj premietanie slovenskej 
romantickej komédie SMOLU NOSÍŠ TY, 
LÁSKA. Film je kombináciou romantickej 
komédie a road movie, ktorý sa odohráva 
v čarovnom prostredí Tatier, slovenských 
jaskýň a  chorvátskeho ostrova Hvar. Oži-
viť filmový zážitok a  vyzdvihnúť atmo-
sféru v  areáli Parku oddychu sa nám po-
darilo vďaka spolupráci so  Slovakia Rin-
gom. Diváci si na premiéru akčnej filmo-
vej novinky GRAN TURISMO, inšpirovanej 

skutočným príbehom, mohli pozrieť autá, 
porozprávať sa spilotom Safety Car a  vy-
hrať vstupenky na Veľkú cenu SR, ktorá sa 
konala v auguste na Slovakia Ringu. 

Jednoznačne najnavštevovanejším fil-
mom letnej sezóny 2023 bol film zo sveta 
Barbielandu s  vynikajúcim obsadením – 
Margot Robbie ako Barbie a Ryan Gosling 
ako Ken. Snímku BARBIE navštívilo 965 
divákov počas jedného večera. U dospelé-
ho publika, ktoré skôr preferuje historický 
žáner, triumfoval toto leto film považova-
ný za  posledný svojho druhu, s  vysokým 
rozpočtom a nabitou hviezdnou zostavou, 
OPPENHEIMER. Úspešnú návštevnosť po-
čas leta zaznamenali aj európske filmové 
produkcie, a  to najmä slovenská komédia 
NIKDY NEHOVOR NIKDY, ktorá je dôka-
zom toho, že všetko zlé môže byť aj na nie-
čo dobré. Z repríz to bola slovenská čierna 
komédia INVALID, ktorú v prvom polroku 
navštívilo v  slovenských kinách necelých 
190 tisíc divákov. Záujem detského divá-
ka si získal film ELEMENTY, kde tvorcovia 
Pixar a Disney vytvorili priemyselný eko-
systém podľa elementov: oheň, voda, zem 
a vzduch. V auguste Paramount predstavil 
trošku drzý, ale patrične akčný a pomerne 
nápaditý animovaný film NINJA KORYT-
NAČKY: MUTANTSKÝ CHAOS, ktorý je tzv. 
rýchlym animákom 21. storočia.

Novinkou od septembra v hracom port-
fóliu kina je pridanie večerného sobotňaj-
šieho premietania v čase o 20:00. Pondelky 
plánujeme ponúkať artové filmy za zľav-
nené vstupné a, samozrejme, v  ponuke 

naďalej ostávajú filmy v  maďarskom da-
bingu. Na dámske kinovečery, kedy ponú-
kame ku  vstupenke aj pohár šampanské-
ho, sa môžu diváci tešiť vždy raz do  me-
siaca. Nebudú chýbať ani rôzne špeciá-
ly s  omaľovánkou či sladkým prekvape-
ním pre  detského diváka a  súťaže na  IG/
FB stránke @kinosenec pre všetkých. Ten-
to rok sa znovu zapojíme do BE2CAN, kedy 
diváci môžu ochutnať atmosféru prestíž-
nych filmových festivalov aj v našej kino-
sále. Program kina je rôznorodý, premie-
tame premiérové snímky od  hollywood-
skych blockbusterov, cez  mainstreamové 
filmy, festivalové filmy a  európsku tvor-
bu. Avšak v  dôsledku štrajku scénaristov 
a hercov je predpoklad, že sa poposúvajú 
dátumy premiér niektorých filmových no-
viniek, na  ktoré všetci čakáme. Aktuálny 
program na www.kinosenec.sk

Ďakujeme všetkým návštevníkom 
za ich podporu a vysokú návštevnosť aj po-
čas tohto leta, a najmä za pozitívnu spätnú 
väzbu. Tešíme sa na vás v našom kine.
ZVP

Exkluzívna projekcia filmu SMOLU NOSÍŠ TY, LÁSKA. Zľava režisér 
Samuel Spišák, producentka a herečka Miška Čobejová. Foto: ZVP

Exkluzívna projekcia filmu GRAN TURISMO 
v spolupráci so Slovakia Ringom. Foto: ZVPPremiéra filmu Barbie. Zdroj: ZVP
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Új szakot hirdetünk meg iskolánkban

A Közgazdasági és Pedagógiai Szakközép-
iskola, Szenc megkapta az oktatásügyi mi-
nisztérium engedélyét új szak nyitására. 
Jövő évben a 2024/2025-ös tanévre vehetjük 
fel az érdeklődő tanulókat. Az új szak meg-
nevezése pedagógiai asszisztens. Egyelőre 
nappali tagozaton indul a képzés, melynek 
időtartama négy év, és érettségivel fejeződik 
be. Az elméleti mellett gyakorlati képzést is 
kapnak a tanulók, ezen túl pedig egy 25 na-
pos összefüggő szakmai gyakorlatot is kell 
teljesíteniük egy választott intézményben. 

A 2023/2024-es tanév egyik fontos felada-
ta lesz az új szak népszerűsítése. A legtöbb 
óvodában, iskolában már dolgozik pedagó-
giai asszisztens, akik azonban nem mindig 
szakképzett pedagógusok. Az ezirányú kép-
zést több pedagógiai szakközépiskola is kí-
nálja, de magyar nyelven csak a mi iskolán-
kban lesz lehetőség fölvenni ezt a szakot. 

A pedagógiai asszisztens feladataival so-
kan nincsenek tisztában. Ezeknek a felada-
toknak az ellátása a tanórák és a napi isko-
lai feladatok előkészítését, zökkenőmentes 

lebonyolítását segíti elő. Az asszisztens részt 
vesz a  nap megszervezésében az iskolán 
belül és kívül is: programokat és feladato-
kat készít elő, kíséri a  csoportot, gondoz-
za a  gyerekeket, kapcsolatot tart a  szülők-
kel. Különös fi gyelmet szentel a  hátrányos 
helyzetű gyerekeknek és a családjuknak. Ha 
helyettesítenie kell egy-egy tanórán, akkor 
nem feladata a  tanítás, csupán a gyerekek 
felügyeletét biztosítja, foglalkozhat admi-
nisztratív feladatokkal, kezelheti az iskola 
elektronikus rendszerét, feltöltheti a diákok 
adatait, szervezhet osztálykirándulást is.
Kiknek ajánljuk ezt a szakot? 
Azoknak, akik szeretik a gyerekeket, elhi-
vatottak, türelmesek, empatikusak, ha-
tározottak és jó szervezőképességgel 
rendelkeznek. 

A  képzés végeztével nem lesz nehéz 
munkát találniuk az abszolvenseknek, mi-
vel a pedagógiai asszisztens „hiánycikk “. Az 
iskolán és az óvodán kívül családsegítőként 
vagy szociális intézményben, játszóházban, 
nyári táborokban is dolgozhatnak a képesí-
tett pedagógiai asszisztensek. 
Kontár Zsuzsanna

Otvárame nový odbor na našej škole 
Ministerstvo školstva povolilo Spojenej 
škole s  VJM Senec otvorenie nového štu-
dijného odboru. Na školský rok 2024/2025 
budeme môcť prijať záujemcov o nový od-
bor pripravujúci pedagogických asisten-
tov. Vzdelávanie končiace maturitou bude 
zatiaľ dostupné len v  prezenčnej forme 
v  trvaní štyroch rokov. Popri teoretickej 
príprave absolvujú študenti praktickú prí-
pravu aj 25-dňovú odbornú stáž v inštitú-
cii podľa vlastného výberu.

Jednou z  dôležitých úloh školského 
roka 2023/2024 bude propagácia nového 
odboru. Vo väčšine škôlok a škôl už pôso-
bia pedagogickí asistenti, no nie vždy ide 
o kvalifi kovaných pedagógov. Tento odbor 

ponúkajú viaceré stredné pedagogické 
školy, no len na  našej škole bude možné 
absolvovať štúdium v maďarskom jazyku.

Nie pre  každého je jasná náplň práce 
pedagogického asistenta, ktorý plnením 
svojich úloh uľahčuje prípravu a  hladký 
priebeh vyučovacích hodín, napomáha 
ku  každodennej plynulej prevádzke ško-
ly. Asistent sa podieľa na  organizácii dňa 
v  škole aj mimo nej: pripravuje progra-
my a úlohy, sprevádza skupinu žiakov, sta-
rá sa o žiakov, komunikuje s rodičmi. Oso-
bitnú pozornosť venuje znevýhodneným 
deťom a  ich rodinám. Ak zastupuje uči-
teľa, nie je jeho úlohou učiť, iba dohliada 
na deti, môže riešiť administratívne úkony, 

používať elektronický systém školy, nahrá-
vať údaje žiakov do  školského elektronic-
kého systému a môže organizovať aj škol-
ské výlety.
Komu odporúčame tento odbor? 
Tým, ktorí majú radi deti, sú oddaní, trpez-
liví, empatickí, odhodlaní a majú dobré or-
ganizačné schopnosti. Pre absolventov ne-
bude ťažké nájsť si prácu, keďže pedagogic-
ký asistent je „nedostatkový tovar“ na pra-
covnom trhu. Okrem škôl a  škôlok môžu 
kvalifi kovaní pedagogickí asistenti pomá-
hať rodinám alebo v  sociálnych zariade-
niach, môžu pôsobiť v  centrách voľného 
času aj v letných táboroch. 
Zsuzsanna Kontár 

Člen nášho víťazného tímu vyhral aj ako jednotlivec
Tím ôsmakov ZŠ Alberta Molnára Szenczi-
ho, Viktor Časný, Ádám Sándor, Tamás Bot-
ta, Veronika Szakál a Réka Takács, zvíťazil 
v  celoštátnej projektovej súťaži Minister-
stva životného prostredia SR s  projektom 
pod názvom The future of the Danube, ob-
sahujúcom návrh plavidla, ktoré zbiera 
a spracováva odpad z hladiny Dunaja. Sláv-
nostné odovzdávanie cien sa uskutočnilo 

pri  príležitosti Medzinárodného dňa Du-
naja 28. júna. 

Víťazné tímy škôl BSK sa v rámci odovzdá-
vania cien zúčastnili kvízu o sústave chráne-
ných území Natura 2000. Spomedzi 25 zú-
častnených žiakov zodpovedal najviac otá-
zok bezchybne žiak našej školy Ádám Sán-
dor. Získal tak hlavnú cenu, smart hodinky.
Mónika Matus 

Ilustračná fotografi a: tydenikhrot.cz 

Maketa zariadenia na čistenie Dunaja. Foto: archív ZŠ A.M.Sz.
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Naše školské noviny majú 25 rokov
Riaditeľ Miklós Végh uviedol do  života 
školské noviny vtedajšej ZŠ s VJM v  škol-
skom roku 1997/98 pod názvom „Naša ško-
la“. Na  prelome rokov 2006-2007 zmenil 
vtedajší riaditeľ Zoltán Metzner, na návrh 
zástupkyne riaditeľa Eriky Takácsovej, ná-
zov školských novín na MASZAT, čo je ana-
gram názvu „Szenczi Molnár Albert Alap-
iskola Tollforgatói“. Odvtedy vychádzajú 
dve čísla ročne, jedno v decembri a jedno 
na konci školského roka.

Vydania boli čoraz hrubšie, počiatoč-
ných 6-8 strán sa rozšírilo na 12 a potom 
sa to až zdvojnásobilo. Doposiaľ najväčšie 
vydanie malo 28 strán.

Vždy máme úvodník, v ktorom vyhod-
notíme uplynulý polrok, po ňom nasledujú 

najdôležitejšie udalosti polroka napísané 
žiakmi a učiteľmi. Noviny prinášajú sprá-
vy o  školských výletoch, projektoch, ve-
domostných a  športových súťažiach, kde 
sa našim žiakom v  danom polroku dari-
lo najlepšie. Zverejňujeme výsledky súťa-
ží, práce našich žiakov, ale aj mená našich 
podporovateľov a  fi nančných sponzorov. 
Vždy máme slovenskú prílohu a bývalá re-
daktorka Katalin Kögler pridala aj prílohu 
o dianí v školskom klube.

Svojho času sme mali aj rozhlasové vy-
sielanie. Za nášho bývalého kolegu Gerge-
lya Laczu fungovalo školské Rádio Esszen-
cia jeden rok. Najlepšie rozhovory, kto-
ré odvysielalo, sme uverejnili v školských 
novinách. Pred dvoma rokmi, v  rámci 

projektu vypísaného v Maďarsku, sme dali 
dokopy redakciu, ktorá počnúc večerníč-
kom, cez správy o počasí a ostatných pred-
písaných televíznych žánroch, vyrábala TV 
programy. Prepisy najlepších relácií sme 
zverejnili aj v školských novinách. Všetky 
vydania MASZAT archivujeme v školskej 
knižnici. Margit Polák posielala každé vy-
danie aj do  budapeštianskej knižnice Or-
szágos Széchényi Könyvtár.

Za posledných 25 rokov sa mnohí naši 
žiaci podieľali na redigovaní školských no-
vín. Viacerí z  nich sa stali študentmi me-
diálnych fakúlt, hercami, spevákmi, inter-
pretmi a  protagonistami iných tvorivých 
profesií.
Mónika Matus

25 éves az iskolaújságunk 

Végh Miklós igazgató indította útjára 
az 1997/98-as tanévben „A mi iskolánk” 
címmel az akkori Magyar Tannyelvű 

Alapiskola iskolaújságját. A  2006-2007-es 
évek fordulóján Metzner Zoltán igazgató, 
Takács Erika igazgatóhelyettes javaslatára 
MASZAT-ra változtatta az iskolaújság ne-
vét, ami a Szenczi Molnár Albert Alapisko-
la Tollforgatói anagrammája. 

Azóta évi két szám jelenik meg, egy de-
cemberi és egy tanév végi kiadás, amelyek 
egyre vastagabbak lettek. A kezdeti 6-8 ol-
dal 12-re, majd egyre többre bővült.  Az 
eddigi legterjedelmesebb szám 28 oldalas 
volt. 

Mindig van egy vezércikk, amelyben 
értékeljük az elmúlt félévet, következnek 
a félév legfontosabb eseményei a tanulók 
és a pedagógusok tollából. Az újság tudó-
sít az iskolai kirándulásokról, pályáza-
tokról, versenyekről, ahol az adott félév-
ben a  legjobban szerepeltek tanulóink. 
Közzétesszük a versenyeredményeket, ta-
nulóink alkotásait, de a  támogató szpon-
zoraink nevét is. Mindig van egy szlovák 
mellékletünk is, és egyik lapszerkesztőnk 

Kögler Katalin elindította a napközis mel-
lékletet is. 

Egy időben az újságírás mellett diva-
tos volt a rádiózás is. Volt kollégánk, Lacza 
Gergely idején, egy éven keresztül műkö-
dött az Esszencia rádió. Az általa sugár-
zott legjobb interjúkat közzétettük az is-
kolaújságban. Egy pályázat keretében te-
levíziós szerkesztőséget állítottunk össze 
két évvel ezelőtt, amely a TV Macitól kezd-
ve az időjárásjelentésen keresztül a  többi 
előírt televíziós műfajokban programokat 
készített, amelyek átiratai bekerültek az 
iskolaújságba. 

A nemrég elhunyt Polák Margit mindig 
elküldte a MASZAT példányait a budapesti 
Országos Széchényi Könyvtárnak is. 

Az elmúlt 25 évben sok diákunk vett 
részt az iskolaújság szerkesztésében. Kö-
zülük többen média szakos hallgatók, szí-
nészek, énekesek, előadóművészek és más 
kreatív hivatások művelői lettek.
Matus Mónika

Győztes csapatunk egyik tagja egyéniben is győzött 
A Szenczi Molnár Albert Alapiskola nyol-
cadikos csapata, Časný Viktor, Sándor 
Ádám, Botta Tamás, Szakál Veronika és Ta-
kács Réka nyerte meg a  környezetvédel-
mi minisztérium országos projektpályáza-
tát a The future of the Danube elnevezésű 
projektjükkel, mely a gyerekek által a Du-
nára tervezett szemétszedő és- feldolgozó 
hajó makettjére épült.

A díjátadásra A Duna Nemzetközi Nap-
ja alkalmából június 28-án került sor.  

Pozsony megye győztes iskolái a  pro-
jektverseny díjátadója keretében egy kví-
zversenyen vettek részt a  Natura 2000 
program keretében védett területekről, 
melyet a Szlovák Állami Természetvédelmi 
Felügyelőség szervezett a díjazottaknak. 

A 25 résztvevő diákból iskolánk tanuló-
ja, Sándor Ádám válaszolta meg a legtöbb 
kérdést hibátlanul, így ő nyerte a  fődíjat, 
egy okosórát.
Matus Mónika

 1. číslo školských novín ZŠ s VJM v Senci.  foto: VCs 

Zľava: Veronika Szakál, Viktor Časný, Ádám Sándor,  Réka 
Takács. Foto: archív ZŠ A.M.SZ.
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Spomíname
Dňa 10. augusta uplynulo 13 rokov, čo nás 
navždy opustila drahá manželka, mamič-
ka, babička, sestra a  švagriná Magdaléna 
Bittnerová. S láskou a vďakou na ňu spomína 
rodina, priatelia a známi. Odpočívaj v pokoji.

 
Lelked reméljük békére talált, s Te már a meny-
nyből vigyázol reánk! Soha nem felejtünk, szí-
vünkben szeretünk. Rád örökkön-örökké em-
lékezünk. Fájó szívvel emlékezünk 2023 júli-
us 3-án a  drága férjre édesapára, nagyapára 
Roncsek Jánosra, halálának 15. évforduló-
ján. Kérjük, akik ismerték és szerették, szen-

teljenek egy néma pillanatot emlékének. Szerető családja 
3. júla 2023 si pripomenieme 15. výročie úmrtia nášho drahé-
ho Jána Roncseka. Kto ste ho poznali, venujte mu prosíme ti-
chú spomienku. Smútiaca rodina

Prestalo srdiečko tĺcť, prestali sa ústa smiať, 
budeme ocinko drahý stále na  teba spomí-
nať. Dňa 16. augusta uplynulo 5 rokov, kedy 
nás navždy opustil náš milovaný manžel, otec, 
starý otec, brat, švagor a kamarát Juraj Filo. 
S  láskou na  neho spomína manželka, deti 
s vnúčatami a ostatná rodina.

Odišli ste tichučko ako od-
chádza deň, v  našich srd-
ciach ostávajú spomienky len. 
Dňa 28.8. pred deviatimi rok-
mi nás navždy opustila naša 
drahá mama, svokra, babka 
a  prababka Helena Kissová, 
rod. Zavagyelová a dňa 31.7. 

pred štyrmi rokmi nás navždy opustil náš drahý otec, svokor, 
dedko a pradedko František Kis. S láskou na nich spomíname.

Dňa 5. júla uplynú dva roky, kedy nás navždy 
opustila naša milovaná mama, babka a  pra-
babka Helena Kontárová. Kto ste ju poznali, 
venujte jej tichú spomienku. Smútiaca rodina

Odišiel si tichučko, v  srdci nám bolesť zane-
chal, rýchlo bez  rozlúčky, nikto to nečakal. 
Dňa 12. septembra 2023 si pripomíname 1. vý-
ročie, čo nás navždy opustil Zbyněk Dudáš. 
S  láskou a  úctou spomína manželka, syn 
a dcéry s rodinami.

Mély fájdalommal tudatjuk, hogy Klenovics 
Éva, szül. Ásványi, 2023. augusztus 14-én 
visszaadta lelkét a Teremtőjének. Akik tehetik, 
mondjanak el érte egy imát. A gyászoló család 
S hlbokým žiaľom oznamujeme, že nás 14. au-
gusta 2023 navždy opustila Eva Klenovicsová, 
rod. Ásványi. Spomeňte si na  ňu vo  svojich 

modlitbách. Smútiaca rodina

Dňa 18.7.2023 sme si pri-
pomenuli 1. výročie úmr-
tia nášho milovaného otca, 
dedka Jozefa Michaleka 
a  6.9.2023 si pripomíname  
6. výročie, čo nás navždy 
opustila naša maminka, bab-
ka Marta Michaleková, rod. 

Bozsíková. Kto ste ich poznali, venujte im prosím spolu s nami 
tichú spomienku. Spomíname s láskou a úctou.

S hlbokým zármutkom a  žiaľom v  srdci si 
23.9.2023 pripomíname druhé výročie úmrtia 
nášho rodinného pokladu, drahej a milovanej 
manželky, matky a babičky Oľgy Benkovskej. 
Bola to empatická žena, ktorá nezištne pomá-
hala všetkým okolo nej. Aj keď už nie je medzi 
nami, žije v srdciach tých, ktorí ju mali radi. 

S  láskou, vďakou a  úctou spomína manžel Milan s  dcérami 
Martinkou a Mirkou s rodinami, súrodenci Milan, Anka, Da-
rinka a švagriná Elena s rodinami.

Odišiel si tíško, už nie si medzi nami, no v srd-
ciach našich žiješ stále spomienkami. Dňa 
18.9.2023 si pripomíname 5. výročie, čo nás 
navždy opustil náš drahý manžel, otec, dedko 
František Čerchla. S láskou spomína manžel-
ka a deti s rodinami.

 
Dňa 16.09.2023 bude 12. výročie úmrtia Jána 
Senného. Zomrel mi môj Janíčko, keď umrie 
manžel, otecko, slniečko zájde, v srdci sa usadí 
smútok a chlad, na svete sa nenájde osoba, kto-
rá by ťa milovala, tak ako môj Janíčko, môj drahý 
miláčik. Stále si v mojom srdci, kto ste ho poznali, 
venujte mu tichu spomienku!

S úctou ďakujeme za slová útechy a kvetinové dary, ktorými ste vy-
prevadili na poslednej ceste nášho drahého Mariána Saturyho. 
Smútiaca rodina

Opustili nás
František Maczeják (91)
Alžbeta Mareková (76)
Edita Lépesová (51)
František Kühnel (64)

Mgr. Vladimír Želonka (79)
Viera Heribanová (85)
František Šipoš (63)
Ing. Karol Strešňák (74)

Rudolf Kovačovský (59)
Mária Jágerová (76)
Marián Satury (74)
Karol Vargončík (67)

Ing. Eva Klenovicsová (71)
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SZTP ZO č. 215
Soňa Geletková (50)
Mária Balayová (70)
Anna Borkovičová (70)
Mária Kúdelová (80)

Jednota dôchodcov
Terézia Supuková (65)
Viera Augustovičová (70)
Mária Balayová (70)
Anna Borkovičová (70)
Mária Kúdelová (80)

Klub dôchodcov
Ľubomír Felvidéky (65)
Mária Balayová (70)
Mária Cisárová (70)
Viera Augustovičová (70)
Tibor Szorger (80)
Mária Kúdelová (80)
Mária Múcsková (85)

Dedičstvo otcov zachovaj nám, Pane
MO Matice slovenskej v  Senci usporiadal  
2. júla slávnostný koncert pri  príležitosti 
blížiaceho sa sviatku sv. Cyrila a  Metoda, 
našich vierozvestcov a spolupatrónov Eu-
rópy v miestnom evanjelickom kostole.

Ako hosť vystúpil básnik Michal Chuda, 
ktorý predniesol úvahu o  misii sv. Cyrila 
a Metoda, o písme, ktoré zostavil Konštan-
tín pre Slovákov na Veľkej Morave, o pre-
kladoch Sv. Písma do staroslovienčiny. Ho-
voril o  Metodovi, ktorý preložil rímske 
právo do  jazyka našich predkov, a  tak sv. 
Cyril a  Metod vychovávali nielen kňazov, 
ale i budúcu inteligenciu, lebo postupova-
li pri  vyučovaní podľa gréckeho spôsobu. 
Učili gramatiku, geometriu, aritmetiku, ré-
toriku, právo. Získali súhlas pápeža Hadri-
ána, aby sa staroslovienčina stala štvrtým 
jazykom, v ktorom sa konali sv. omše. Naši 
slovenskí predkovia sa tak v 9.storočí sta-
li významným kultúrnym i  kresťanským 
strediskom v Európe. Hoci nepriazeň Fran-
kov spôsobila, že vyhnali Metodových žia-
kov z  Veľkej Moravy, misijná práca slo-
vanských kňazov sa tak dostala do  okoli-
tých slovanských krajov. Obidvom našim 
vierozvestcom patrí veľká vďaka a  naša 
úcta k  ich práci na  Veľkej Morave. Pápež 
Ján Pavol II.,  prvý slovanský pápež, dobre 

chápal ich úžasnú prácu na misijnom poli 
Veľkej Moravy, a preto ich povýšil na spo-
lupatrónov Európy. Básnik Michal Chuda 
predniesol aj svoje básne venované sv. Cy-
rilovi a Metodovi, sv. Gorazdovi, hlaholike 
a kniežaťu Rastislavovi.

V programe koncertu vystúpil aj domá-
ci spevácky zbor Limbora s  dirigentkou 
Martou Benešovou a ako hosť vokálna sku-
pina SKLO. Predniesli súčasné i stredoveké 

piesne a  skladby o  sv. Cyrilovi a  Metodo-
vi, niektoré spirituály i  slovenské ľudové 
piesne.

Ďakujeme všetkým, ktorí sa zúčastnili 
na príprave koncertu veršami M. Chudu:
Sme tu už od Cyrila, od Metoda,
dali nám jazyk,  no aj vieru v kríž!
Ohňom sme šli, no prijala nás voda.
Láskou nám, Pane, srdcia otvoríš.
Helena Čajková

Naša činnosť v letných mesiacoch 
Leto sme privítali s podporou mesta Senec 
Juniálesom. Veľmi pekný program nám za-
bezpečila ZUŠ v Senci. Jej učitelia Daniel Po-
michal, Michaela Theiszová a Helena Škri-
pecká Oborníková pre nás pripravili krás-
ny program a deti ukázali, že máme kva-
litných tanečníkov a spevákov. Ďakujeme.

Vyzdvihujeme našu členku Ľudmilu Mi-
hálovú, ktorá zabezpečuje lístky na kultúr-
ne podujatia. Videli sme vynikajúce pred-
stavenia Turandot a Lúčnicu. 

Počítačový kurz sme ukončili úspešne 
vďaka učiteľom Musilovej a Ruckschlossa. 
Mali s nami neskutočnú trpezlivosť. Vďaka 
i ZŠ Mlynská, ktorá nás zastrešila. 

V IT kurzoch chceme pokračovať  
i  v novom školskom roku. Naďalej chce-
me zlepšovať aj v anglickom jazyku. Zvykli 
sme si na tempo oboch našich dobrovoľní-
kov Danky Hirčíkovej a Tonyho Wye.

Teší nás aj dobrá spolupráca so ZO Čer-
vený kríž. Jej členky Janka Fialová a  Mo-
nika Puškárová bez  nároku na  odmenu 
trpezlivo dávali pozor počas nášho špor-
tového dňa na  športovcov, aby sa nič ne-
stalo. Tieto aktivity Senčanov vždy potešia. 
Hry otvoril primátor mesta Senec. Športo-
vý deň sme zorganizovali, pretože si chce-
me overiť naše výkony a  získať nových 
mladých členov. Súťažili sme v  šiestich 

disciplínach, ženy a muži. Spolu nás bolo 
70 športovcov. ZŠ Tajovského nám zabez-
pečila pomocníčky žiačky. Každý špor-
tovec bol ocenený a  prví traja z  každej 
disciplíny dostali diplom. A kto je najlepší 
športovec, športovkyňa? Sú to Mária Šupa-
lová a Jozef Tondra. Získali najviac bodov. 
Je to i výzva pre nových mladších členov, 
aby začali na sebe pracovať. Prázdninový 
mesiac ukončujeme splavom Malého Du-
naja. Od septembra našu činnosť rozšírime 
o ďalšie dni. Budeme sa stretávať v stredu 
na ihrisku Slávia a vo štvrtok v klube, kde 
budeme robiť rôzne aktivity. 
Mária Juranová, predsedníčka ZO JDS Senec 

Vokálna skupina SKLO v evanjelickom kostole. Foto: Brigita Glončáková

Blahoželáme
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Senčania preplávali 
Balaton

23. júla sa Senčania zúčastnili 41. ročníka 
Lidl Balaton – atúszás. Pôvodný štart bol 
preložený kvôli nepriaznivému počasiu  
a prognóze meteorológov o deň neskôr, ale 
ani to neodradilo viac ako 10.000 účastníkov  
zo 47 krajín preplávať 5,2 km vzdialenosť. 
Štartovali sme spoločne o 7:00 v prvej vlne. 
Náročný úsek bol uprostred jazera z veľký-
mi vlnami. Našťastie trasu po oboch stra-
nách lemujú bóje a plachetnice, každých 
päťdesiat metrov čaká záchranný čln, takže 
ten, kto počas plavby zistí, že potrebuje pre-
stávku, môže si posedieť, odpočinúť a dosta-
ne napiť. Túto možnosť však naši plavci ne-
využili a zvládli trasu vo výborných časoch 
vo svojich kategóriách.
Dalibor Martišovič

Zľava vrchný rad: Nina Jankovská, Martin Hajko, Peter Hajko, Dalibor Martišovič, Nella Mar-
tišovičová, Roman Szalai, Zoltán Režňák, spodný rad: Miroslav Záborský. Foto: Roman Szalai

Ženská hádzaná opäť v Senci
Športový klub SPORT CLUB Senec v nad-
chádzajúcej sezóne postaví do ligového sú-
boja nové ženské družstvo! 

Hráčky, ktoré v tíme nastúpia, sa už in-
tenzívne pripravujú na tréningoch a prí-
pravných turnajoch. Naším cieľom je opä-
tovne oživiť hádzanárskeho ducha v Senci. 
Príďte ich preto povzbudiť na domáce zá-
pasy, ktoré sa budú odohrávať v nafukova-
cej hale na Národnom tréningovom centre 
v Senci. Presné dátumy zápasov/turnajov 
budú uverejnené na FB stránke SPORT 
CLUB Senec Hádzaná, alebo instagramo-
vom účte scsenechandball.
Martina Petrušková

Hádzanársky turnaj mladších, 
starších žiačok a žien v Kolárove

Od 10. do 13. augusta 2023 sa konal už 30. ročník tradič-
ného hádzanárskeho turnaja Kolárovo Cup, ktorý je pr-
vou previerkou v letnej príprave našich hádzanárok. 
Štvordňový turnaj sa odohral v čase kollárovského jar-
moku, stovky hádzanárov a hádzanárok úroveň jar-
moku svojou účasťou ešte zvýšili. Okrem dobrej účas-
ti družstiev nám organizátor spolu s vedením mesta Ko-
lárovo pripravil sprievodný pochod mestom a následne 
program spojený s diskotékou v krásnom prostredí vod-
ného mlyna. Tento turnaj bol pre nás výnimočný tým,  
že sme si prvýkrát zahrali v nových kategóriách, do ktorých 
sme už „dorástli“. A ako sa nám darilo?  Mladšie žiačky zís-
kali 4. miesto, staršie žiačky 6. miesto a ženy – 3. miesto.
Martina Petrušková

Ženské družstvo hádzanej. Foto: SPORT CLUB Senec

Mladšie žiačky v Kolárove. Foto: tréneri a rodičia 
detí klubu SPORT CLUB Senec Hádzaná
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V radoch mestskej polície máme majstra 
Slovenska v dynamickej streľbe

Dynamická streľba je medzinárodný šport 
zdôrazňujúci bezpečnosť a  bezpečnú ma-
nipuláciu so  zbraňami, presnosť, rýchlosť 
a  silu. Jej základom je schopnosť rýchlo 
a pohotovo reagovať a čo najefektívnejšie 
odvrátiť hroziace nebezpečenstvo.

Príslušník Mestskej polície v Senci Lukáš 
Gazdík sa zúčastnil pretekov v  dynamic-
kej streľbe Rebels Trophy, ktoré sa konali 
v júni v Komárne a boli aj majstrovstvami 

Slovenska. Súťažil v divízii „štandard“ piš-
toľou CZ TS 2 kalibru 9 milimetrov.  Rebels 
Trophy je medzinárodná súťaž, ktorej sa 
zúčastnilo 340 strelcov z 19 krajín. 

Lukáš Gazdík s trojčlenným tímom ŠSK 
Parabellum triumfoval na  Rebels Trophy. 
V  súťaži tímov sa stali celkovými víťazmi 
podujatia aj majstrovstiev Slovenska, kto-
ré sa konali v rámci nej. Gratulujeme!
VCs

AWK Senec sa otvára pre hendikepovaných športovcov
Marián Múčka má 29 rokov. Je senec-
ký nevidomý športovec, ktorého talent 
pre  pretláčanie rukou sa prejavil v  júli 
na XXX. ročníku Seneckej ruky. Konala sa 
ako Svetový pohár Medzinárodnej federá-
cie armwrestlingu (IFA). Bola to jeho prvá 
súťaž a hneď získal 2 strieborné medaily 
v  kategórii telesne postihnutý-nevidomý. 
Jeho trénerom je Miroslav Koczka, dlho-
ročný úspešný reprezentant a tréner AWK 
Senec. S  Mariánom Múčkom sme sa roz-
právali pred tréningom vo fitness centre.

Aké vzdelanie ste získali a čomu sa 
venujete teraz?
Absolvoval som Spojenú školu internát-
nu pre  zrakovo postihnutých v  Bratisla-
ve na  Svrčej ulici. Mám za  sebou kurz 
v  Rehabilitačnom stredisku pre  zrako-
vo postihnutých v  Levoči, kam sa opäť 
chystám v septembri, aby som sa zdoko-
nalil v ovládaní výpočtovej techniky. Ve-
nujem sa hlavne pretláčaniu rukou a raz 
za  dva týždne chodím do  Bratislavy za-
hrať si Showdown, čiže aplikovaný stolný 
tenis pre  zrakovo postihnutých športov-
cov. Hra prebieha na obdĺžnikovom stole 
s mantinelmi a oblými rohmi. Na oboch 
zadných stranách sú jamkové brány 
a  uprostred je stredová doska. Hrá sa 
drevenými pálkami a loptičkou, v ktorej 
sú nerezové oceľové guľôčky, aby ju bolo 
počuť. Cieľom hry je odpáliť loptu po stole 
pod stredovú dosku tak, aby padla do sú-
perovej bránky. Na  škole som miloval 
tento šport a chcem sa v ňom rozvíjať.
Ako ste sa dostali k pretláčaniu?
Už v detstve som chodil cvičiť do fitness 
centra Miroslava Koczku. Na určitú dobu 
som sa odsťahoval zo  Senca, ale po  ná-
vrate sme obnovili spoluprácu. Miro je 

úspešný pretekár a  tréner. Dohodli sme 
sa, že sa vyskúšam v  pretláčaní rukou. 
Po  dvojmesačnej príprave som sa ocitol 
na súťaži, hneď na svetovom šampionáte 
v kategórii telesne postihnutý-nevidomý, 
bez  rozdielu v  hmotnosti. Senecká ruka 
patrí do súťaží na úrovni svetového pohá-
ra. Toho roku sa jej zúčastnilo 16 krajín. 
Som nesmierne rád, že som tam dvakrát 
mohol vystúpiť na striebornú priečku.
Ako trénujete?
Chodím trénovať trikrát do týždňa, ako sa 
podarí. Miro Koczka ma technicky usmer-
ňuje. Má so mnou zlatú trpezlivosť, sme 
dobre zladení. Je to dobrý človek, veľmi 
si ho vážim. Zoznámil som sa aj s ďalší-
mi členmi klubu AWK Senec. Pretláčal 
som sa s nimi pred šampionátom Senec-
ká ruka. Sem do fitka chodia ľudia, ktorí 
pestujú rôzne športy a niektorí majú chuť 
pretláčať sa so mnou. 

Pre nevidiaceho je náročné udržať stabi-
litu a zaujať správny postoj pri stole. Ne-
môžeme sledovať reč tela súpera, vníma-
me len hlasité pokyny rozhodcov. Sú sú-
peri, ktorí nie sú stopercentne nevidia-
ci, preto máme rúška na očiach, aby sme 
v tomto ohľade mali rovnaké šance.
Aké sú vaše ďalšie športové plány?
Na budúci rok na jar budú Majstrovstvá 
Slovenska v pretláčaní rukou, ktorých sa 
chcem zúčastniť. Dovtedy ma čaká ešte 
veľa práce. Veľmi sa mi páči atmosféra 
pretekov v armwrestlingu, hlavne to, ako 
diváci fandia. Keď sa postavím na  javis-
ko, veľmi sa teším na odmenu, na aplauz 
pre víťaza. 
Tento šport mi prirástol k srdcu. Chcem mo-
tivovať aj ďalších nevidiacich pre pretláča-
nie rukou, pretože to nie je nebezpečný 
šport, ale vyžaduje silu aj techniku.

   Rozprával sa Csaba Vysztavel

Marián Múčka v zápase so súperom z Gruzínska. Foto: AWK
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Šport v Senci
Futbal – zápasy v NTC Senec
1.9. o 18:30 MŠK Senec muži – ŠK Nová Dedinka
2.9.2023 10:00 MŠK Senec U19 – MFK Skalica
2.9.2023 12:30 MŠK Senec U17 – MFK Skalica
3.9.2023 10:00 MŠK Senec U13 – FC Petržalka
3.9.2023 11:30 MŠK Senec U12 – FC Petržalka
9.9.2023 9:00 MŠK Senec U8 – Turnaj U8 BFZ
15.9.2023 18:30 MŠK Senec A – FK Inter Bratislava
16.9.2023 10:00 MŠK Senec U19 – RSC Hamšík Academy BB
16.9.2023 12:30 MŠK Senec U17 – RSC Hamšík Academy BB
16.9.2023 14:30 MŠK Senec WU15 – NŠK 1922 Bratislava
22.9.2023 18:30 MŠK Senec A – SDM Domino Bratislava
24.9.2023 10:00 MŠK Senec U13 – FK Inter Bratislava
24.9.2023 11:30 MŠK Senec U12 – FK Inter Bratislava
30.9.2023 10:00 MŠK Senec U19 – SDM Domino Bratislava
30.9.2023 12:30 MŠK Senec U17 – SDM Domino Bratislava
30.9.2023 14:30 MŠK Senec WU15 – PŠC Pezinok
 
Hádzaná – nafukovacia hala na NTC
Staršie žiačky :
SPORT CLUB Senec – HC TATRAN Stupava „A“ – 16.9.2023 nafuko-
vacia hala na NTC
SPORT CLUB Senec – HC TATRAN Stupava „B“ – 30.9.2023 nafuko-
vacia hala na NTC

Mladšie žiačky :
SPORT CLUB Senec – HC TATRAN Stupava „A“ – 16.9.2023 nafuko-
vacia hala na NTC
SPORT CLUB Senec – HC TATRAN Stupava „B“ – 30.9.2023 nafuko-
vacia hala na NTC
Detaily časov domácich zápasov nájdete na našej FB strán-
ke „SPORT CLUB Senec Hádzaná“ alebo na instagramovom účte 
„scsenechanball“.

O aktuálnych domácich zápasoch informujeme aj na  sociál-
nych sieťach. Športové kluby, ktoré majú záujem o  zverejňo-
vanie svojich zápasov, ktoré sa konajú v  Senci, môžu písať 
na sencan@senec.sk
Rubriku pripravila Martina Ostatníková

Senčania majú radi nočné 
cyklojazdy mestom
Tento rok sa konali už tri noč-
né cyklojazdy mestom Senec. 
A každá z nich účasťou preko-
nala tú ďalšiu. 
Augustová cyklojazda bola do-
konca rekordná, pretože sa jej 
zúčastnilo 424 cyklistov. Senec 
teda posilnil svoju striebornú 
pozíciu ako mesto s  druhým 
najväčším počtom účastníkov 
cyklojazdy po hlavnom meste.
Najbližšia cyklojazda nočným 
Sencom sa bude konať už v pia-
tok 22.9.2023 už o  19:30 pred 
MsKS. A  nezabudnite si pre-
ukazy s  pečiatkami, budeme 
žrebovať!

A viete koľko cyklistov prechá-
dza cyklotrasami? Bratislavský 
kraj informoval o  súhrnných 
dátach so  všetkých cyklosčíta-
čov v kraji za prvý polrok: 
• Viedenská cesta – 186.065 

cyklistov
• Cyklomost slobody – 134.092 
• Hraničný priechod 

Petržalka-Berg – 85.889
• Senec – Slnečné jazerá 

– 75.894 
• Devínska Nová Ves – 46.282
• Cyklomost VysoMarch 

– 29.067
• Vysoká pri Morave – 18.931
MO

Zaregistrujte sa na XII. Senecký beh okolo Slnečných jazier
Komisia športu pri MsZ v Senci pod zášti-
tou primátoraopäť organizuje Senecký beh 
okolo Slnečných jazier, ktorý sa bude ko-
nať 30. septembra. Okrem bežeckých tratí 
pre všetky vekové kategórie je opäť pripra-
vený bohatý športový a kultúrny program. 

Registrácia XII. ročníka Seneckého behu 
okolo Slnečných jazier je spustená na:  
https://registrace.sportsoft.cz/main.
aspx?e=2891&lng=sk

Noc na bicykli. Foto: Miro Pochyba


